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стотици пловдивчани и 
хора от цялата страна напра-
виха жив щит пред паметни-
ка на Альоша вчера. техният 
протест беше срещу опитите 
на дясната коалиция на раз-
рушението да посегне и на 
монумента в града под тепе-
тата.

Десетки български и 
руски знамена заляха алеите 

на хълма Бунарджика, къде-
то се намира легендарният 
постамент. 

“идеята за събарянето на 
паметници е варварство, из-
вършвано от безродници, за 
съжаление, и с подкрепата 
на Брюксел”, заяви водачът 
на листата на БсП в Пловдив 
иван Петков. той се зарече, 
че социалистическата партия 

ще води битката за Альоша 
докрай и с всички средства.

Да подкрепят протеста и 
похода за мир под тепетата 
дойдоха водачите на листите 
на социалистите във варна 
и търговище - Борислав Гу-
цанов, и в Пловдив-област - 
Манол Генов. 

“Паметниците не са за за-
гиналите, а за живите, за да 

помнят и знаят каква е била 
историята”, обърна се към 
морето от хора Борислав Гу-
цанов. 

Участниците в шествието 
издигнаха плакати “славната 
българска история не може 
да се заличи!” и “Българската 
история не се продава за чуж-
ди интереси!”.

Каузата
Сайтът за цените - Само кухи формули

Стотици се вдигнаха 
в защита на альоша
Щеводимбиткатазамонументадокрайисвсички
средства,зарекохасепловдивскитесоциалисти
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Дългоочакваният сайт за проверка на цените на храните, създаден 
от служебното правителство, се оказа пълно разочарование. Пълен с 
кухи формули, той не дава представа за състоянието на пазара.

аметникът на Альоша е сим-
вол на Пловдив. точка. Ако искат 
до утре психодесните да бесуват, 
да хвърлят киселинни слюнки, да 
трещят и демонично да вият срещу 
историята, не могат да променят 
това.

този паметник е антифашистка-
та Днк на града под тепетата. ис-
крата, която показва, че Пловдив е 
място, което помни. и никога няма 
да се примири с черната мътилка 
на амнезията, която се опитват да 
ни инжектират.

Акцията около Альоша вчера с 
развени български и руски знамена 
е едно от най-вълнуващите събития 
в тази кампания. Защото живата ве-
рига от хора е символ на съпроти-
вата. великата и вечна съпротива 
срещу силите на разрушението и 
забравата. срещу коалицията на 
войната, чиито отровни пипала се 
опитват да впримчат като усми-
рителна риза съзнанието на всеки 
българин.

Альоша е обезсмъртен не само в 
известната руска песен, а и в сърца-
та на хората, които знаят, че техният 
град е една от големите жертви на 
прехода. Прекрасният град на Мари-
ца, безмилостно краден от банда де-
сни управления. сега същите безрод-
ници искат да унищожат основния 
символ на града. едва ли са очаквали 
да срещнат твърдото “не!” на хората. 
същото “не!”, което получиха хит-
леристките мизерници по време на 
втората световна война. “не!”, което 
само силните могат да изрекат.

силни като паметта. силни като 
Альоша, който винаги ще стои над 
Пловдив. Защото е победител.

П

Александър СИМОВ

руСия
ще разположи
ядрено оръжие
в БеларуС

корнелия нинова:
ние Сме гарантът 
за деца, млади, 
раБотници и пенСионери

Спешната 
помощ 
излиза 
на протеСт

яйцата 
поСкъпват 
преди 
великден
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жан шейтанов:
да не пренеБрегваме 
еСтеСтвените 
закони на природата
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Срещи в пълни зали със 
симпатизанти проведе лиде-
рът на БСп корнелия нинова 
през последните дни. тя раз-
говаря с хора от Бургас, Со-
зопол, етрополе, Цалапица, 
кърджали и им припомни за 
работата, свършена от социа-
листите, както и приоритетите 
на партията. 

“Ще продължим с преиз-
числяване на пенсиите с нов 
средно осигурителен доход и 
майчинството за втората го-
дина да стане, колкото е ми-

нималната работна заплата. 
Искаме да продължи помощта 
за социални слабите, както и 
за малките и средни фирми. 
ние, българските социалисти, 
сме гарантът и социалния 
стълб за деца, млади, работ-
ници и пенсионери”, катего-
рична бе корнелия нинова в 
етрополе, където на срещата 
присъства водачът на София - 
област Иван Ченчев, както и 
цялата листа на социалисти-
ческата партия.

нинова бе гост на събора на 

бабека и виното в с. Цалапица 
заедно с водача на листата в 
пловдив-област манол Генов, 
кандидат-депутати и кметове 
в областта. на производите-
лите тя представи мерките, 
които ще предприеме БСп за 
възстановяване на “напоител-
ни системи”, за изравняване 
на субсидиите на българските 
фермери с тези на европейски-
те, за изграждане на държавни 
тържища, където да предлагат 
продукцията си без прекупва-
чи. “можем да възродим бъл-

гарското земеделие и да ядем 
вкусна родна храна”, заяви ли-
дерът на БСп.

пред симпатизанти в Бур-
гас корнелия нинова бе ка-
тегорична, че едновременно с 
овладяването на инфлацията, 
трябва да продължат да рас-
тат и доходите. “не приема-
ме проекта за бюджет на слу-
жебното правителство. там 
се предвижда увеличаване на 
данъци и замразяване на до-
ходи. В тази криза и бедност 
това е абсурд”, коментира тя. 

Според нинова намерението 
да се премахнат данъчните об-
лекчения в туризма ще удари 
сериозно по сектора, особено 
в Бургаско. 

Лидерът на БСп бе вчера 
в кърджали по повод деня на 
тракия. “днес почитаме под-
вига на воините, спечелили 
одринската битка. отдаваме 
уважение към паметта на тра-
кийските бежанци, намерили 
подслон в пределите на Бълга-
рия и сили да запазят родовата 
памет”, заяви нинова. 

Състоянието на държавната хазна, приоритетите на БСп и 
тавана на цените коментира пред БСтВ водачът на листата на 
“БСп за България” в София-област Иван Ченчев. “нашата по-
следователна политика е да запазим хората и да увеличим до-
ходите. от другата страна имаме партии, на които лозунгът им 
е - разходи за война”, заяви той.

Ченчев попита къде са парите, след като сега държавата 
трябва да има повече приходи. “Затягането на коланите и сви-
ването на разходи са десни политики, ние не изповядваме тази 
идеология, а защитаваме интересите на гражданите, но с особе-
на грижа към уязвимите групи”, каза още той.

по думите му налагането на таван на цените у нас ще пре-
дотврати последиците от икономическа бездна, а европейската 
комисия още преди 4 дни препоръча на всички страни-членки 
да въведат таван на цените на тока. 

Иван Ченчев посети и костинброд, където бе посрещнат от 
пълна зала със симпатизанти. БСп получи силна подкрепа от 
хората за инициативата джендър идеологията да не бъде допус-
ната в българските училища.

Социалисти и симпатизанти застанаха категорично и зад пози-
цията на БСп паметници у нас да не бъдат събаряни, защото това 
е българската история и се включиха в националната подписка.

“последните две години България се ръководи от фор-
ма на управление, която е по ръба на българската кон-
ституция - от служебни кабинети, които нито са избира-
ни от хората, нито имат някаква форма на отчетност, тъй 
като няма работещ парламент”, заяви зам.-председателят 
на БСп и водач на листите на социалистите във Враца и 
Хасково Атанас Зафиров в предаването “панорама” по 
Бнт. Според него това води до създаване на усещане за 
непредставителност в голяма част от българското обще-
ство, а резултатът от това е ниска избирателна активност 
и спирала от избори. 

Зафиров е на мнение, че в България има редици кризи 
- икономическа, финансова, социална, духовна, а пътят 
за решаването им е чрез справянето с политическата кри-
за. Социалистът вижда изхода в диалога между полити-
ческите партии.

той изрази намерението на социалистите в следващо-
то народно събрание да бъдат политическата партия, ко-
ято ще положи най-големи усилия България да сформира 
работещо правителство и стабилно народно събрание. 
Зафиров заяви, че БСп ще продължи да проявява полити-
ческа отговорност и припомни, че предното нС започна 
да функционира именно благодарение на инициатива от 
страна на БСп и коалиционните им партньори.

медицински сестри, фелдшери, шофьори на ли-
нейки и санитари от центровете за спешна меди-
цинска помощ от цялата страна излизат на нацио-
нален протест, съобщиха от националния синдикат 
“Защита”.

те ще изразят недоволството си на 28 март от 11 
часа пред министерството на здравеопазването. В съ-
щия ден от 17 часа ще се проведе и автошествие.

повод за двете събития са ниските трудови възна-
граждения, които получават медиците и незаконосъ-
образните уволнения в ЦСмп в София.

Шофьорите в спешната помощ получават запла-
щане от 1000 лева, санитарите - 960 лева, между фел-
дшер и медицинска сестра разликата е 20-30 лева във 
възнагражденията, а в повечето спешни центрове са 
фелдшери”, казаха за БтА от синдикат “Защита”.  

Кандидатите за депутати на “БСП за България” от 24 МИР в София Георги Свиленски, 
Анатолий Станкулов и Цветан Ценов бяха специални гости на среща с бивши работници  
и ръководители на МК “Кремиковци”, организирана от Кирка Мангеина

Водачът на листата на коали-
ция “БСп за България” в Бургас 
инж. петър кънев посети бурга-
ското предприятие “победа” Ад 
и се срещна с изпълнителния ди-
ректор михаил Чоролеев, за да се 
запознае с новостите в производ-
ствата на компанията. тя е един 
от водещите производители на 
захарни изделия в страната. Раз-
гледани бяха въпроси, свързани 

със състоянието на икономиката 
в държавата, проблемите с непре-
къснатото провеждане на избори 
и липсата на постоянно правител-
ство и работещ парламент.

“Усилията ни, свързани с га-
рантиране на държавна подкрепа 
за българския бизнес, ще продъл-
жат. това фигурира сред приори-
тетите, заложени в предизборната 
платформа на БСп”, заяви след 

срещата петър кънев.
кънев и областният председа-

тел на БСп в Бургас Стойко танков 
посетиха и историческата местност 
петрова нива в Странджа в навече-
рието на деня на тракия. двамата 
посетиха църквата “Света петка”, 
разгледаха музейната експозиция и 
се запознаха с богатата колекция от 
копия на карти, сред които е изло-
жена и първата карта на тракия.

АтАнАсЗАфиров:

Нужно ни е работещо 
правителство

инж.ПетърКънев:

Държавната подкрепа за бизнеса 
е сред приоритетите ни

Служители в Спешната помощ 
излизат на национален протест

КорнелияниновА:

Ние сме гарантът за деца, 
млади, работници и пенсионери
ПълнизалисъссимпатизантивстранатапосрещнахалидеранаБСП

ивАнЧенЧев:

Затягането на коланите 
е дясна политика



българия 3
2023

понеделник
27 март

“дясната политика не е со-
циалната политика. добрите 
неща в социалната сфера се 
случиха благодарение на учас-
тието на бСп в правителство-
то”, заяви водачът на листата 
на “бСп за българия” в Стара 
Загора георги гьоков пред 
бСтВ. той припомни, че бСп 
успя да вкара още при под-
писването на коалиционното 
споразумение голяма част от 
приоритетите си и успя да ги 
реализира. 

 георги гьоков се срещна и 
с жители на павелбански села. 
те изразиха благодарност към 

бСп за подкрепата за запазва-
нето на околната среда в розо-
вата долина.

 “Устойчива политика за 
поддържане качеството на 
въздуха в българия и опазване 
и подобряване състоянието на 
водния ресурс са сред нашите 
приоритети”, увери кандида-
тът за народен представител. 
по думите му бСп е за из-
граждане на пречиствателни 
станции, канализационна ин-
фраструктура за населените 
места и разширяване на систе-
мата за контрол на качеството 
на атмосферния въздух в 100-

те населени места с най-много 
жители и всички национални 
курорти.

георги гьоков, секретарят 
на нС на бСп Вяра емило-
ва и кандидатът за народен 
представител таня мирчева 
се срещнаха и с национално 
представителни организации 
на хората с увреждания и със 
Съюза на инвалидите в бъл-
гария. гьоков посочи тяхна-
та важна функция да оказват 
подкрепа и съдействие при 
разработването и провеждане-
то на политиката за правата на 
хората с увреждания.

“Заставаме открито пред хората с това, което свършихме 
досега, въпреки краткото ни участие във властта и в сложните 
коалиции, в които управлявахме. Социалната политика е наш 
национален приоритет, който с годините надграждаме за един 
достоен живот на всички вас, сигурност и спокойни старини”. 
това заяви на предизборните си срещи в селата Връв и гомота-
рци, както и в община ново село, водачът на листата на “бСп за 
българия” във Видин Филип попов.

той акцентира, че сега фокусът пада върху социалното не-
равенство - увеличаване доходите на хората и борбата с инфла-
цията. като временна мярка срещу скъпите хранителни стоки в 
търговската мрежа, социалистите предлагат таван на цените на 
храните, както вече е направено в 10 европейски страни.

кандидатите за депутати се срещнаха и с жители, избиратели 
и симпатизанти в село раброво.

Спортен празник 
за посетителите на парка  
в Студентски град в София  
направиха младежите 
на БСП. На мероприятието, 
организирано от евродепутата 
от Групата на Прогресивния алианс 
на социалистите и демократите  
в ЕП Цветелина Пенкова,  
съвместно с Младежкото  
обединение в БСП-София,  
РС на БСП “Студентски”  
и с подкрепата на ГС на БСП-София, 
столичани имаха възможност  
да вкарат гол на кандидат-депутати 
от трите софийски листи  
на “БСП за България”, да играят  
шах или да си поговорят  
на по бира в приятна обстановка

ГеорГиГьоков:

Дясната политика не е социална

Стотици пловдивчани излязоха вчера 
в защита на паметника на альоша. де-
сетки български и руски знамена се раз-
вяха в този поход на мира, който събра и 
хора от цялата страна. инициативата бе 
организирана от бСп в защита на бъл-
гарската история и нейните паметници. 

Сред участниците в акцията бяха 
водачът на листата в пловдив иван 
петков, водачът във Варна и търгови-
ще борислав гуцанов, както и първи-
ят в листата за пловдив-област манол 
генов. 

“историята не бива да бъде подменя-
на. Включете се в похода на мира, орга-
низиран от бСп, за да запазим историята 
и паметта за нея жива”, призова иван 
петков. той обясни, че идеята за похода 
и живата верига е провокирана от реше-
нието на Столичния общински съвет да 
премахне паметника на Съветската ар-
мия в София. В същото време дясна фор-
мация в пловдив е изпратила свое иска-
не паметникът на альоша също да бъде 
преместен. “това са стари намерения, но 
ние сме твърдо против. този паметник 
символизира свободата на българия и на 
европа. не искаме инициативата ни да 
остане само като предизборно меропри-
ятие”, коментира петков. 

по-късно на импровизиран митинг 
петков се обърна към стотиците, които 
се събраха пред паметника, и обяви, че 
ако се налага бСп ще превърне свое-
то мероприятие в постоянно събитие. 
“идеята за събарянето на паметници е 
варварство, извършвано от безродници, 

за съжаление и с подкрепата на брюк-
сел”, каза още петков.

от своя страна борислав гуцанов 
също обяви, че социалистите твърдо 
ще се противопоставят на всеки опит 
за демонтаж на паметник. “но ние няма 

да спрем дотук. едно от първите неща, 
които ще предложим в следващия парла-
мент, е да се забрани доставката на оръ-
жия за Украйна”, зарече се още той. 

Участниците в шествието развяваха 
български знамена и издигнаха плакати 

“Славната българска история не може да 
се заличи!” и “българската история не се 
продава за чужди интереси”. най-накрая 
те организираха и жива верига около па-
метника на альоша, за да покажат, че ако 
се наложи ще го защитят с телата си.

Стотици пловдивчани 
защитиха с телата си Альоша

Филиппопов:

За БСП акцент е 
увеличаването на доходите

Походнамира,проведенвПловдив,събрамногохораотстраната,
задасепротивопоставятнаразрушениетонапаметници

Младежи от София увериха, че няма да се поколебаят да дойдат отново 
пред паметника на Альоша, ако някой се опита да го събори
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Обява

“Сайт с кухи към момента 
формули и липса на реални 
действия за понижение на 
цените.” така бившият зам.-
министър на икономиката и 
бивш шеф на комисията за 
защита на потребителите ди-
митър маргаритов определи 
сайта за проверка на цените 
на храните, който тръгна у 
нас миналата седмица.

“това е опит да се систе-
матизира информация, която 
не води нито до повишава-
не, нито до намаляване на 
цени”, посочи пред БтВ той 
и припомни, че няма как да 
се стигне до нормативни про-
мени без работещ парламент. 
“диалогът, който е проведен 
много отдавна в страни като 
Франция, Гърция и испания, 
доведе до застопоряване на 
цените на основни храни-
телни продукти за определен 
период от време. този диалог 

го нямаше тук, липсват реал-
ни действия”, посочи марга-
ритов и допълни, че няма и 
адекватни реакции.

Сайтът с цените на основ-
ни храни, представян от слу-
жебния кабинет като мощно 
оръжие срещу поскъпването, 
вече е факт, но ползата от 
него е доста спорна. В плат-
формата няма цени, подаде-
ни от търговците, а усредне-
ни стойности, които трудно 
може да ориентират потреби-
телите.

Сайтът е с адрес foodprice.
bg и е разработен от “инфор-
мационно обслужване”. В 
него има 30 основни храни-
телни стоки, 9 вида плодове 
и зеленчуци и 4 вида сурови-
ни като, например, суровото 
прясно мляко. може да се 
видят средните цени на тези 
стоки на вносител, на едро 
при търговията на тържищата 

в различни райони в страна-
та, както и средните цени на 
дребно в търговската мрежа, 
също и в различни райони на 
страната. има възможност и 
да се сравнява даден продукт 
със средната му цена в седем 
държави от еС.

Служебният кабинет се 
отказа да въвежда таван на 
надценките на хранителните 
продукти в търговската мре-
жа заради липсата на правно 
основание. това стана ясно в 
петък при представянето на 
сайта от министъра на иконо-
миката никола Стоянов и ми-
нистъра на земеделието Явор 
Гечев. След като почти месец 
двамата министри и вице-
премиерът Христо алексиев 
обясняваха какъв таван да се 
сложи на маржа на търговци-
те - 20, 25 или 10%, и на кои 
стоки, се разбра, че няма за-
конодателство, което да поз-

воли подобна мярка. 
В същото време работна 

група изготвяла проект на 
закон за надценките на хра-
нителните стоки, който да 
действа за ограничен период 
от време и да бъде предло-

жен на новото народно съ-
брание. отделно служебни-
ят кабинет работел и върху 
проект на закон за търгови-
ята с храни, който също щял 
да бъде завещан на бъдещи-
те депутати.                   

през миналата седми-
ца брашното, олиото, до-
матите и краставиците са 
поевтинели на едро, пре-
ди Великден обаче цени-
те на яйцата се вдигат. 
това показват данните на 
държавната комисия по 
стоковите борси и тър-
жищата (дкСБт). 

оранжерийните до-
мати са поевтинели с 
2,2% до 3,64 лева за ки-
лограм. Цената на оран-
жерийните краставици е 
паднала със 17,4% и те 
са се купували по 4,40 
лева за килограм. Чер-
вените чушки обаче са 
поскъпнали с 8% до 4,48 

лева за кг, картофите - с 
6,9% до 1,24 лева за ки-
лограм на едро, а ябъл-
ките - с 4,3 на сто и са се 
купували по 1,44 лева за 
килограм.

олиото е поевтиня-
ло с 1,4% до 3,62 лева за 
литър средно в края на 
седмицата. пакетче кра-
ве масло от 125 гр е по-
евтиняло с 0,8% и стру-
ва 2,56 лв. пилешкото 
месо е отстъпило с 0,7% 
до 5,98 лв. за кг. Захар-
та леко е поскъпнала - с 
0,4%, и се е продавала по 
2,52 лв. за кг. Брашно тип 
“500” е понижило цената 
си с 0,7% до 1,33 лв. за 

кг. оризът е поевтинял 
с 2,2% и се е купувал по 
3,11 лв. за кг. Яйцата оба-
че са поскъпнали с още 
1 ст. и са се продавали 
средно по 41 ст. за брой 
на едро три седмици пре-
ди Великден.

междувременно ре-
портаж от Гърция пока-
за, че цените на яйцата 

на дребно у нас и в юж-
ната ни съседка са едни и 
същи. 30 цента за яйце на 
дребно искат търговците 
в Гърция. прогнозите за 
поскъпване не са особено 
трудни, предвид набли-
жаващия Великден. не 
само у нас, и в Гърция 
е практика повишеното 
търсене да вдига цената.

Сред бизнеса и икономистите у нас се надигат 
гласове да се увеличи данъчната тежест за гражда-
ните, вместо тази на бизнеса, като мярка за спасяване 
на Бюджет 2023. председателят на асоциацията на 
индустриалния капитал в България (аикБ) Васил 
Велев и бившият зам.-министър на финансите любо-
мир дацов предлагат 22% ддС, вместо данък “свръх-

печалба”, стана ясно от техните интервюта в послед-
ните дни за нова нюз и нова телевизия.

България е една от малкото държави в еС, коя-
то облага много повече физическите лица, отколко-
то корпорациите. по данни на “евростат” за 2019 г. 
държавата ни има най-ниското ефективно облагане 
на едрия бизнес в целия еС, а сдружение “За Земя-
та” изнесе информация, че топ 10 на най-големите по 
приходи частни предприятия в страната са платили 
нищожните 71 млн. лв. данъци през 2020 г. корпора-
тивните данъци у нас играят твърде скромна роля в 
осигуряването на данъчни приходи, а основен принос 
за събирането на средствата в бюджета имат обикно-
вените граждани - веднъж с данъка върху доходите 
си (през 2021 г. в България ддФл носи с 42% повече 
средства от корпоративния данък), но още повече със 
солидните “невидими” данъци върху потреблението 
и вноса (ддС и акцизи), при които България е евро-
пейски шампион с 50% от общата данъчна тежест. 

Служебният финансов министър росица Велкова 

предложи през второто полугодие на 2023 г. да се въ-
веде еднократен солидарен данък върху свръхпечал-
бите на фирмите, като една от мерките за свиване на 
дефицита в бюджета до 3% от БВп, какъвто е крите-
рият за влизане в еврозоната. 

Велев и дацов предлагат неравновесието да се 
задълбочи още повече тази година. “дойде времето 
за вдигане на ддС. предпочитам лично да се вдигне 
ддС на 22% и да не се занимаваме с останалите глу-
пости, защото това би решило проблема, би намалило 
търсенето и не би навредило на предлагането, защото 
данъкът би обрал печалбите на бизнеса”, смята лю-
бомир дацов. Според председателя на управата на 
аикБ Васил Велев постигнатият ръст на печалбата 
през 2021 г. и 2022 г. не е резултат от правителстве-
ните стимули, а от “професионализма и свръхработа-
та на мениджърите, предприемачите и служителите” 
в България. “Бихме предложили ддС да се увеличи 
на 22%. Винаги сме били за единна ставка на този 
данък”, каза Велев.  

Димитърмаргаритов:

Сайтът за цените  
няма да ги намали
Служебнияткабинетсеотказадавъвеждатаван
нанадценкитенахранителнитепродукти

СнимкаЕмилиякоСтадинова

 

 

 

 

 

 

 

“Обмисляме търговците да получават отстъпка за гори-

вото, ако доставят стоки до магазини в ниско населени 
райони. Тази мярка обаче ще има социален, а не масов 
аспект”, заяви пред Нова телевизия Никола Стоянов.

Щели да компенсират 
горивата на търговци  
в селата

Яйцата поскъпват преди Великден

Бизнесът иска 22 процента ДДС

Васил Велев
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мандатът на комисията за защита 
на конкуренцията (кЗк) трябва да бъде 
удължен, а правомощията й - разшире-
ни, защото картел се доказва бавно и 
трудно. така оправда дейността на ан-
тимонополния орган неговият предсе-
дател Юлия ненкова по Бнт.

“ако компаниите се договарят вир-
туално, а не обменят писмено чувст-
вителна информация, ние няма как да 
докажем картел”, обясни тя. ненкова, 
която бе предложена от ГерБ и вече 6 
години и половина е начело на коми-
сията, даде пример с Германия, където 
мандатът бил 9 години.

“при доказване на картел следва 
процедура, в която изслушваме заин-
тересованите страни, каним ги на от-
крито заседание, на което те излагат 
своите възражения. първо, повдигаме 
определение за извършено наруше-
ние, връчва се на страната и тя има 
право в определения в закона срок 
да направи такова възражение, да го 
изслушаме и след което постановя-
ваме решение”, обясни ненкова. по 

отношение на картелите, шефът на 
кЗк още веднъж каза, че това е много 
сложно за доказване, защото догова-
рянето е вербално, а не писмено. а за 
да докаже комисията, че има такива 
договорки или съгласувана практика 
между тях, това трябва писмено да се 
докаже. по думите й, решенията на 
кЗк могат да бъдат обжалвани пред 
ВаС, а казусите  за нелоялна конку-
ренция се обжалват пред администра-
тивен съд - София-област. когато кЗк 
установи картел обаче, оттам няма как 
да заставят търговските вериги да на-
малят цените на стоките.

Според ненкова политиците не 
трябва да критикуват кЗк и да твър-
дят, че тя нищо не върши, защото така 
подривали авторитета на държавата. 
а и кЗк много работела - за миналата 
година е наложила 7 млн. лв. глоби. За 
тази година обаче само с една глоба 
от 67 млн. лв. - на “лукойл”, за зло-
употреба с господстващо положение 
на пазара с горива на едро и “ценова 
преса” спрямо останалите търговци, 

с която се ограничава конкуренцията, 
кЗк ще преизпълни плана. ненкова 
потвърди, че се готви и втора глоба за 
“лукойл” - за злоупотреба с господ-
стващо положение по отношение на 
данъчните складове, но там се чака и 
одобрение от ек.

Според ненкова кЗк, която тряб-
ва да получи право по-оперативно да 
влиза в помещения на разследвани 
компании, трябва да има наказателна 
функция като прокуратурата и мВр. 
по повод факта, че трите мобилни 
оператора синхронно актуализираха 
цените си, тя отбеляза, че в момента 
се прави секторен анализ на пазара на 
електронни услуги, за да се види дали 
има нелоялни практики. кЗк е завър-
шила проучването на пазара на банко-

ви и на застрахователни услуги и там 
всичко било наред.

междувременно “лукойл Бълга-
рия” реагира остро на интервюто, което 
ненкова даде миналата седмица пред 
БтВ. В него тя за пръв път каза, че се 
подготвя втора санкция за злоупотреба 
с господстващо положение при акциз-
ните складове. от компанията обвини-
ха Юлия ненкова, че е направила из-
явление за глобата, наложена по-рано 
на “лукойл България”, без да спомене, 
че тя е предмет на неприключил съде-
бен спор. Фирмата обжалва решението 
на кЗк като “необосновано, незаконо-
съобразно, противоречащо на общест-
вения интерес и обслужващо частните 
интереси на силно ограничен кръг го-
леми участници на пазара”.

“България все още зависи от 
русия за поддръжка на оборуд-
ването на ядрената ни централа. 
Затова правителството гласува 
тази дерогация. дългосрочно 
търсим алтернативни доставчи-
ци. работим с всички държави, 
където има подобни реактори, 
за да осигурим дълготрайни дос-
тавки. другото е презапасяване 
с такива части, които могат да 
се окажат рискови.” това заяви 
пред Бнр служебният министър 
на енергетиката росен Христов 
и подчерта, че анализите на ми-
нистерството на енергетиката 
показват, че без ядрената енер-
гетика не можем да постигнем 
нито целите за декарбонизация, 
нито енергийната сигурност на 
страната. той посочи още, че 
дерогацията не е еднократна и 

ще бъде необходима и занапред, 
защото над 40 са елементите, ко-
ито се доставят от русия и са без 
алтернатива. 

В същото време Христов 
обяви, че през следващите месе-
ци се очаква да бъде подписано  
междуправителствено спора-
зумение със СаЩ и договор 
за предпроектно проучване за 
евентуално изграждане на нова 
ядрена мощност в България. В 
края на миналата седмица той 
инспектира изграждането на 
терминала за втечнен газ край 
александруполис, в който Бъл-
гария има 20%.

В началото на януари с гла-
совете на ГерБ-СдС, дпС, 
“демократична България” и 
“Български възход” парламен-
тът задължи служебното прави-

телство да преговаря с правител-
ството на СаЩ за изграждане 
на нова ядрена мощност по тех-
нологията ар-1000 на компани-
ята “Уестингхаус” и до 1 март да 
предприеме действия за започ-
ване на строежа на реактора на 
площадката, определена за Сед-
ми блок на аеЦ “козлодуй”. те-
ренът е лицензиран за ар-1000, 
но някои от разрешителните 
изтичат скоро и вероятно ще 
трябва да бъдат подновени. още 
преди три месеца обаче Христов 
заяви, че предпочита действията 
на правителството за нови ядре-
ни мощности да не бъдат огра-
ничавани от вид технологии, 
конкретни компании и държави, 
и допълни, че се водят разговори 
за бъдещи реактори и с компа-
нии извън “Уестингхаус”. 

твърденията, че България 
е най-бедната държава в еС, 
се потвърдиха за пореден път, 
след като нСи оповести срав-
нителни данни за покупател-
ната способност и за брутния 
вътрешен продукт на човек. 
Според тях люксембург и ир-
ландия са най-богатите дър-
жави в еС, а България - най-
бедната.

през 2022 г. люксембург и 
ирландия отбелязват най-ви-
соко ниво на БВп на човек от 
населението в еС - съответно 
161% и 134% над средното за 
Съюза. България е държавата 
членка с най-нисък БВп на чо-
век от населението - с 41% под 
средното за еС.

разпределението на БВп 

на човек от населението в 
държавите членки е доста 
различно. Швеция, Германия, 
Финландия, малта и Франция 
са другите държави членки на 
еС с БВп на човек от населе-
нието над средния за еС. ита-
лия, Словения, кипър и Чехия 
са с по-малко от 10% под тази 
средна стойност, следвани от 
литва, естония и испания - с 
между 10% и 20% по-ниски от 
средното.

БВп на човек от населени-
ето на полша, Унгария, пор-
тугалия, румъния, латвия и 
Хърватия е с до 30% по-нисък 
от средното за еС равнище, 
докато Гърция и Словакия са 
с до 40% по-нисък от средното 
за еС.

актуално проучване на Българската търговско-промишлена 
палата показва, че Германия отстъпва досегашното първо мяс-
то като най-предпочитан бизнес партньор за родните компании. 
лидерската позиция в момента заема южната ни съседка турция. 
разликата между двете страни обаче е едва 1%. Челната шестица 
на предпочитаните партньори от българския бизнес се допълва 
от китай, Великобритания, италия и СаЩ.

Важни за родните предприемачи в международен план са 
партньорствата в сфери като производство и търговия с маши-
ни и оборудване, храни и напитки, строителство, транспорт и 
логистика.

първенството в класацията турция дължи на ръста на дву-
странния стокообмен. по данни на анкетираните фирми, до ок-
томври 2022 г. износът на български стоки за турция бележи 
34% ръст, а вносът е нараснал с 62% спрямо същия период на 
2021 г.

Шефът на КЗК 
се оправдава 
за картелите
„ЛукойлБългария”обвиниантимонополния
орган,чезащитавачастниинтереси

Юлия Ненкова

НСИ:

България е най-бедна в ЕС

Турция е предпочитан 
бизнес партньор у нас

ЕНЕргИйНИятмИНИСтър:

Доставките от Русия 
за АЕЦ „Козлодуй“ 
са без алтернатива
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накратко

Снимкибта

Последният чешки пилот ветеран от Втората световна война Емил Бочек е починал на 100-годишна 
възраст, предаде ДПА. Бившият пилот на изтребител се е сражавал в редовете на британските 
кралски военновъздушни сили срещу нацистка Германия, докато е бил член на чехословашката армия в изгнание

Най-малко двама са загинали, 
8 са ранени и 9 са в неизвестност 
след взрив и последвал пожар 
в шоколадова фабрика в град Уест 
Рийдинг в американския щат 
Пенсилвания. Причините за 
инцидента се разследват. 
Компанията собственик “Палмър” 
се смята за един от най-големите 
производители на сладкиши в САЩ

русия ще разположи 
тактическо ядрено оръжия 
в Беларус. президентът 
владимир путин заяви, че 
вече са постигнати всички 
договорености с белару-

ския му колега алексан-

дър лукашенко. той при-

помни, че СаЩ от години 
разполагат собствените си 
атомни бомби на съюзни-

ческа територия, затова 
и русия с действието си 
няма да наруши междуна-

родното право. 
владимир путин уточ-

ни, че русия е помогнала 
на Беларус да преоборудва 

десет самолета в носители 
на такъв тип оръжие и че е 
предала на минск и раке-

тен комплекс “искандер”, 
който също може да бъде 
оборудван с ядрени глави.

русия ще завърши из-

граждането на хранилище за 
тактически ядрени оръжия в 
Беларус до 1 юли, заяви пу-

тин. Същевременно москва 
няма да предава контрола 
над оръжията на минск.

След разделянето на 
СССр ядрените оръжия, 
разположени в новите неза-

висими държави, като Бела-

рус, Украйна и казахстан, 

бяха върнати в русия.
решението за разпола-

гане на ядрени оръжия в 
Беларус е взето окончател-

но, след като великобрита-

ния обяви намерението си 
да предостави на Украйна 
снаряди с обеднен уран. 
москва реагира изключи-

телно остро, като обвини 
лондон в ядрена ескалация 
и обеща ответни мерки. 
Зам.-секретарят на руския 
Съвет за национална си-

гурност дмитрий медведев 
по-рано заяви, че заплахата 
от ядрен конфликт в света 
във връзка със ситуацията 

в Украйна не е преминала 
и дори се е увеличила.

последва незабавна ре-

акция от Запада на решени-

ето на путин. пентагонът 
побърза да заяви, че то не 
значи, че русия е готова да 
използва ядрено оръжие. 
Германия го определи като 
“елемент от ядрения шан-

таж”. Съветникът в украин-

ското президентство миха-

ил подоляк призова европа 
да наложи нови санкции на 
москва и минск, ако реше-

нието бъде приложено, и 
поиска допълнително въо-

ръжение за Украйна.

Русия разполага ядрено
оръжие в Беларус
Решениетоевотговорнаизпращането
наснарядисобедненуранзакиев

Хърватия завърши напълно процеса на влизане в Шенген. 
летищата в страната преминаха към правилата на европей-

ското пространство за свободно придвижване. Граничният 
контрол падна още в началото на годината на сухопътните и 
морските граници.

това означава по-бърза процедура и преминаване на път-

ниците, тъй като всички полети в Шенген се третират като 
вътрешни. След известни корекции и пренареждане на тер-

минали и чакални, летищата с готовност посрещат пътници 
от страните в пространството. 

пада граничният контрол при заминаване и пристигане 
в страната. прекачващите се пътници също са улеснени, тъй 
като вече няма нужда да преминават през граничен контрол 
всеки път, когато слизат от самолета, а единствено през про-

верки за сигурност. 
Хърватският премиер андрей пленкович прогнозира го-

леми печалби за туристическия бранш. той изрази задовол-

ство, че дейностите по адаптиране на международните лети-

ща в страната, макар и да са стрували милиони евро, са били 
приключени в срок.

Хърватските летища 
минаха към Шенген

китай и Хондурас установиха дипломатически отноше-

ния. Съответното комюнике бе подписано от външните ми-

нистри Цин Ган и енрике рейна. посочва се, че Хондурас 
признава съществуването само на един китай в света, как-

то и че тайван е негова неделима част. малко по-късно те-

гусигалпа официално прекрати взаимодействие с тайпе.
президентът на Хондурас Сиомара кастро, която пое 

поста през януари 2022 г., още в предизборната си кампа-

ния обеща да установи дипломатически отношения с пе-

кин, мотивирана от икономически причини.
СаЩ реагираха на китайската дипломатическа офанзи-

ва в “задния им двор”. от държавния департамент призна-

ха решението на Хондурас за суверенно, но отбелязаха, че 
“в замяна на дипломатическо признание пекин често дава 
празни обещания, които в крайна сметка остават неизпъл-

нени”.
в международната практика признаването на кнр води 

до отказ от признаването на тайпе. така едва 13 страни по 
света все още признават тайван за държава - най-вече в 
латинска америка и тихия океан.

Хондурас призна КНР 
за „единствен Китай”

Бомби от Втората световна 
война евакуираха хиляди в 
Германия

Германски сапьори успешно са 
обезвредили две американски авио-
бомби от Втората световна война 
в град Гьотинген. Преди операцията 
са били евакуирани 8500 души. Око-
ло откритите неизбухнали бомби е 
била създадена забранена за достъп 
зона с радиус от един километър.

Първи голям горски пожар 
за годината в Испания

Над 30 квадратни километра 
гора са изпепелени и над 1500 души 
са евакуирани при първия за година-
та голям горски пожар в Испания. 
Десетки пожарникари, 18 самолета 
и хеликоптери все още се борят с ог-
нената стихия край село Вилануева 
де Вивер в област Валенсия.

Осем ранени при инцидент 
в мол в Косово

Търговски център в косовския 
град Печ беше засегнат от голям 
пожар. Осем души, натровени с 
дим, са настанени в болница без 
опасност за живота. Причините за 
инцидента се разследват.

Кораб с мигранти 
потъна край Тунис

Най-малко 34 души са изчезнали 
край бреговете на Тунис при потъва-
нето на кораб с мигранти, опитва-
щи да стигнат до Европа. Тунизий-
ската брегова охрана съобщава, че 
това е петият съд, потънал близо 
до брега през последните два дни.

11 милиона деца 
бедстват в Йемен

Детският фонд на ООН обя-
ви, че 11 млн деца в обхванат от 
гражданска война Йемен са в риск 
от недохранване и се нуждаят от 
хуманитарна помощ.  От тях над 
2 милиона са в бежански лагери. 
УНИЦЕФ спешно призова за поло-
вин милиард долара, за да продължи 
да оказва помощ на страната.

Арестуваха двама 
черногорци в Боливия 
за наркотрафик

Боливийската полиция задържа 
15 души, включително двама граж-
дани на Черна гора, за трафик на 
дрога към Европа. По време на опе-
рация “Виртус” са заловени половин 
тон кокаин на стойност 15 милиона 
евро, катери, оръжие и пари в брой.



Свят 7 
2023

понеделник
27 март

Съветът на европа от-
прави остри критики към 
френската полиция заради 
произволни арести и използ-
ване на прекомерна сила при 
разпръскването на протести-
те срещу оспорваната пенси-
онна реформа. дуня миято-
вич, комисар по правата на 
човека на Съвета на европа, 
е категорична, че желаещите 
да се съберат мирно францу-
зи трябва да бъдат защитени 
от “полицейска бруталност”. 
тя призова властите в париж 
да зачитат правото на про-
тест, описвайки ситуацията 
като “притеснителна”.

предупреждението идва 
на фона на многохилядни-
те протести в цялата страна, 
организирани от профсъюзи 
и леви партии. полицията 
използва водни оръдия, пал-
ки и сълзотворен газ срещу 
буйстващи вандали, от които 
обаче пострадаха и стотици 
мирно протестиращи.  проф-
съюзите предупредиха, че 
протестите излизат извън те-
хен контрол и призоваха вла-
стите да отложат реформата, 
за да успокоят положението, 
преди да се случи трагедия.

общественото недовол-
ство в петата република се 
разпали с нови сили след 
скорошно телевизионно ин-
тервю на еманюел макрон. 
опозицията го обвини, че 
е “президент на богатите”, 
след като бе забелязан да 
сваля скришом под масата 
луксозен ръчен часовник от 
китката си. клеменс Гете, де-
путат от лявата партия “не-
покорна Франция”, коменти-
ра, че действието е особено 
цинично на фона на твър-
денията му, че работещите 
на минимална заплата имат 
безпрецедентна покупателна 
способност.

докато Франция пламти 
от протести срещу вдигането 
на пенсионната възраст, съ-
седна Германия е блокирана 
от национална транспортна 
стачка с искане за достойни 
заплати. Синдикатите “вер-
ди” и EVG предупредиха, че 
страната остава без общест-
вен транспорт. Блокирани 
са международните летища. 
Железниците препоръчаха 
на пасажерите си да поемат 
на път още в неделя, ако 
искат да стигнат целта си. 

Градският транспорт не ра-
боти в 7 от 16-те федерални 
провинции. на протест изля-
зоха и служителите по под-

дръжката на магистралите, 
което доведе до задръства-
ния и затваряне на участъци. 
както показват допитвания-

та, стачката се подкрепя от 
55 на сто от германците.

Коментар на стр. 8

Бившият президент 
на СаЩ доналд тръмп 
използва първия си пре-
дизборен митинг за вота 
през 2024 г., за да атаку-
ва прокурорите, които 
скоро се очаква да му 
повдигнат обвинения.

76-годишният ми-
лиардер нарече раз-
следващите “абсолютен 
човешки боклук” - про-
вокативен речник дори 
по неговите стандарти.

митингът му в Уей-
ко, тексас, се проведе, 

докато се очаква той да 
стане първият бивш пре-
зидент на СаЩ, срещу 
когото ще бъде повдиг-
нато обвинение. Жури в 
ню Йорк разследва дали 
тръмп не е платил за 
мълчанието на актриса 
от филми за възрастни 
след прекарана нощ с 
нея. 

тръмп предупреди, 
че ще последват “смърт 
и разруха”, ако му бъдат 
повдигнати обвинения. 
Според него разслед-

ването се координира 
от демократите във ва-
шингтон, които “отчаяно 
искат да го спрат”.

“нашите врагове на-
правиха всичко възмож-
но, за да сломят духа ни, 
но не успяха. те само 
ни направиха по-сил-
ни. 2024-та ще бъде по-
следната битка, ще бъде 
голяма. ако ме върнете 
обратно в Белия дом, 
америка отново ще бъде 
свободна нация”, убеден 
е тръмп.

ливан попадна в две часови зони 
едновременно заради спор между по-
литици и духовници.

Служебният премиер наджиб 
микати обяви, че тази година стра-
ната влиза в лятно часово време на 
21 април - края на свещения месец 
рамазан. при непроменено време 
мюсюлманите в страната ще могат 
да постят един час по-малко преди 
залез слънце. 

ливанската църква отказа да се 
съобрази с решението, наричайки го 
“изненадващо” и противоречащо на 
международната практика. много 
фирми последваха примера й, вклю-

чително двата основни частни нови-
нарски канала в страната - LBCI и 
MTV, които преместиха стрелките с 
час напред.  

националният авиопревозвач съ-
общи, че остава на зимно време, но 
часовете на полетите ще бъдат кори-
гирани, за да се избегне нарушаване 
на международните графици.

Спорът илюстрира дълбоките раз-
деления в страната, където християн-
ски и мюсюлмански фракции водиха 
гражданска война в края на 70-те и 
80-те години на миналия век и където 
политическите позиции са разделени 
между религиозните групи.

рейтинговата агенция “Фич” 
понижи рейтинга на дълга в чуж-
дестранна валута на аржентина 
с две степени, оставяйки го едно 
ниво над фалит.

понижаването от равнище 
CCC- на C предполага, че неиз-
пълнението по дълга е “неизбеж-
но”. като причина се посочва указ 
на аржентинското правителство, 
принуждаващ местните организа-
ции от публичния сектор да раз-
менят своя дълг, деноминиран в 
чуждестранна валута, с дълг в на-

ционална валута песо. от “Фич” 
заявиха, че рейтингът на аржен-
тина може да бъде понижен още 
повече до т.нар. “ограничено не-
изпълнение”.

Буенос айрес реши да спре 
свиването на чуждестранните си 
резерви, отчасти поради недос-
тиг на валута и нестабилност на 
обменния курс във финансовия 
сектор. министерството на ико-
номиката на страната твърди, че 
така се стреми да “укрепи макро-
икономическия ред”.

японското правител-
ство ще се бори с ниската 
раждаемост, популяризи-
райки отпуска за бащин-
ство. премиерът Фумио 
кишида обяви информа-
ционна кампания, която да 
увеличи дела на работещи-
те мъже, които използват 
полагащите им се дни за 
грижа за семейството след 
раждане на дете, на 85 на 

сто до 2030 г.
едва 14% от японските 

мъже се възползват от пра-
вото си на четири седми-
ци отпуск. в проучвания 
те често признават, че се 
боят да не натоварят коле-
гите си.

“Следващите седем 
години ще бъдат послед-
ният шанс да се обърне 
спадът на раждаемостта”, 

каза кишида, добавяйки, 
че неговото правителство 
ще подготви допълните-
лен социален пакет, насо-
чен към деца и родители. 
предвижда се повишаване 
на заплатите за младите 
работници и засилване на 
икономическата помощ за 
създаване на среда, благо-
приятна за отглеждане на 
деца.

Съветътнаевропа:

Френската полиция използва 
прекомерна сила
Общественотонедоволствосрещупенсионнатареформаотновопламна.
ТранспортниятбраншвГерманияобявинационалнастачказадостойнизаплати

Доналд Тръмп откри  
предизборната си кампания

Ливан се събуди  
в две часови зони

Япония популяризира  
отпуска за бащинство

Аржентина близо до фалит

СнимкаБТа

Френски конни полицаи наблюдават изпепелен микробус  
след протестите срещу пенсионната реформа
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ТЕАТЪРА. Дата-

та е свързана с откриване-
то на сезона на Театъра на 
нациите в Париж през 1962 
г. Тогава Международният 
театрален институт към 
ЮНЕСКО - най-голямата 
международна организация 
за сценични изкуства, решава това да бъде Меж-
дународният ден на театъра.

1860 - В НЮ ЙОРК Е ПАТЕНТОВАН ТИРБУ-
ШОН ЗА ОТВАРЯНЕ НА БУТИЛКИ. Историята 
на приспособлението за 
вадене на тапи започва 
от древността. Архи-
мед изобретява винт 
за издигане на водата 
в акведукти. Леонардо 
да Винчи го превръща в подемник за винтокрила 
машина. Няколко века по-късно се ражда “тапо-
измъквач”. За първи път за тирбушон се спомена-
ва публично преди около 350 г., когато са пуснати 
стъклените бутилки. Появява се официално в Ан-
глия през 1802 г.

1878 - УМИРА ДОБРИ ВОЙНИКОВ, ВЪЗРОЖ-
ДЕНЕЦ, ПИСАТЕЛ, ДРАМАТУРГ И МУЗИКАЛЕН 
ДЕЕЦ (Р. 1833 Г.). Осново-
положник на българския те-
атър, пръв български режи-
сьор и автор на театрални 
пиеси. Най-известна сред 
тях е “Криворазбраната ци-
вилизация” от 1871 г., която 
е смятана за най-добрата 
българска комедия до начало-
то на ХХ в.

1886 - УМИРА ДОБРИ ЧИНТУЛОВ, ВЪЗРОЖ-
ДЕНЕЦ И ПОЕТ (Р. 1822 Г.). 
Като учител в родния Сливен 
участва активно в борбата 
за църковна независимост. 
Основава и читалище. Полу-
сляп и болен, посреща руски-
те войски при идването им в 
Сливен в началото на 1878 г., 
като произнася пламенна реч. 
Умира разочарован от новата 
следосвобожденска действителност. Поетическо-
то му наследство не е голямо - доказано е автор-
ството му на около 20 стихотворения, сред които 
“Къде си, вярна ти любов народна?”, “Стани, ста-
ни, юнак балкански”, “Вятър ечи, Балкан стене”.

1893 - УМИРА ТОНКА ОБРЕТЕНОВА, РЕВО-
ЛЮЦИОНЕРКА (Р. 1812 Г.). Известна като Баба 
Тонка. Оказва сериозна 
организационна, морална 
и финансова помощ на Ру-
сенския революционен ко-
митет - най-важния във 
вътрешността на Бълга-
рия. Той е основан от сина 
й Никола Обретенов и засе-
дава в нейната къща. Баба Тонка погребва и успява 
да съхрани черепа на Стефан Караджа. Синовете 
й Ангел, Петър, Никола и Георги участват в раз-
лични чети и са убити или изпратени на продължи-
телно заточение. По-малката й дъщеря - Анаста-
сия (Сия), е женена за революционера, писателя и 
публициста Захарий Стоянов.

1932 - РАЖДА СЕ СЛАВ КАРАСЛАВОВ, ПОЕТ И 
ПИСАТЕЛ (УМИРА 2002 Г.). Син 
на писателя академик Георги Ка-
раславов. Следва руска филология 
в СУ, завършва кинодраматургия в 
Москва. Работи като редактор в 
различни столични издания. Автор 
на 23 книги, между които стихо-
сбирките “Ехо от кавалите”, “На 
бял камък”, “Корава пръст” и др., 
трилогията “Солунските братя”, 
тетралогията “И се възвисиха Асеневци”.

Безпрецедент

премиерът на репу-

блика Северна македо-

ния призова България 
да спазва решенията на 
европейския съд по пра-

вата на човека, според 
които България погазва-

ла правата на македон-

ците в пиринския край. 
димитър ковачевски 
настоява да предприе-

мем незабавни действат 
и признаем всички права 
на самоопределилите се 
като македонци българ-

ски граждани...
този ултиматум към 

България е без преце-

дент както в практиката 
на европейския съюз, 
така и в двустранните 
отношения между циви-

лизовани страни. За пър-

ви път страна-кандидат 
за еврочленство ултима-

тивно поставя искания 
към страната, която вече 
е вдигнала ветото за пре-

говори, без кандидатка-

та да е изпълнила нито 
едно от поставените й 
условия.

евроатлантиците в 
47-но народно събрание 
отстъпиха под натиска 
на френския президент 
и вдигнаха ветото върху 
еврочленството на рС 
македония, без Скопие 
да е вписало българите в 
македонската конститу-

ция, без да е ревизирало 
учебниците по история и 
география, присвояващи 

българското културно-
историческо наследство, 
без да е прекратило хро-

ничната антибългарска 
кампания.

Ситуацията е уникал-

на за международните 
отношения и позорна за 
нас. Затова, след като на 
24 юни 2022 г. 170 де-

путати даваха френски 
гаранции за капитулант-

ството си пред Скопие, 
сега те трябва да си по-

сипят главата с пепел и 
понесат политическата 
отговорност за този акт 
на национална измяна.

ако сме нормална и 
суверенна държава, слу-

жебният външен минис-

тър, апропо - той все още 
е и посланик в париж, е 
длъжен да извърши след-

ното: да изпрати нота 
до френското външно 
министерство и поиска 
незабавна интервенция 
пред македонистите в 

Скопие, след като ема-

нюел макрон е гарант на 
евроспоразумението ни 
с рС македония.

След този нечуван 
акт на вербална агресия 
президентът радев тряб-

ва да изтегли за консул-

тации в София българ-

ския посланик в Скопие, 
а българските историци 
да напуснат българо-
македонската комисия, 
която с бездействието 
си всъщност легитими-

ра посегателството към 
българската история.

не реагираме ли адек-

ватно на претенциите 
за “македонско малцин-

ство”, утре ковачевски 
ще предяви и територи-

ални претенции към пи-

ринския край. и тогава 
ли ще мълчим, каквото 
оглушително мълчание 
чуваме вече 48 часа?

фейсбук

  �
Велизар ЕНЧЕВ

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Звукнащурци

Бунтове, стотици ра-

нени, изпочупени вит-

рини, близо 500 ареста в 
цяла Франция, скочила 
срещу пенсионната ре-

форма. кадрите са като 
от холивудски блокбъс-

тър със запалени огньове, 
маршируващи във фалан-

ги бронирани полицаи и 

макети на гилотини, но-

сени от недоволните.
Френският народ 

вижда, че правата му се 
свиват като шагренова-

та кожа от едноименния 
роман на Балзак. под-

чертавайки нуждата от 
повишаване на възрас-

тта, макрон отказва да 
облага с данък големите 
корпорации, което пре-

дизвиква сериозни въ-

проси сред народа. 
Защо труженикът да 

си чупи гърба от работа, 
докато богатите често не 
плащат данъци върху до-

ходите си?
Случващото се тряб-

ва да бъде златна мина за 
един телевизионен жур-

налист, особено ако пре-

следва рейтинг и иска да 

разнообрази дотегналите 
с непрестанните предиз-

борни дебати новинарски 
емисии. като общест-

вена съвест медиите уж 
трябва да са солидарни с 
движението на френския 
трудещ се. но по българ-

ските телевизии по тема-

та с протестите в петата 
република се разнася ог-

лушително... цвъртене на 
щурци.  

тишината се обяс-

нява лесно. някак си е 
неудобно да противоре-

чиш на налаганата отго-

ре мантра, че в европа 
“животът стана по-весел 
- живее се по-весело”. а 
и е лош пример за бъл-

гарския работник, който 
е здравата притиснат от 
ботуша на чорбаджията 

и застаналата на негова 
страна с пълната си мощ 
държава. и френското 
правителство, и българ-

ските медии демонстри-

рат пълен цинизъм. 
двойните стандар-

ти се забелязват по цял 
свят. ето как говорите-

лят на иранското мВнр 
изнесе нагледен урок по 
тролене: “Вместо да съз-

дава хаос в други стра-

ни, Франция би трябвало 
да се вслуша в гласа на 
своя народ и да избягва 
прибягването до насилие 
срещу него”. 

Все пак, ако аршинът 
не беше двоен, правител-

ства и медии от цял свят 
щяха да разбият на пух и 
прах макрон за поведе-

нието му. 

  �
Виктор ТУРМАКОВ
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Интервю на Надежда Ушева 

n Господин Шейтанов, какво 
мислите за джендър идеология-
та, която става все по-популярна 
и модерна в Европа и се опитва да 
пробие и у нас? 

- не само, че не съм привърженик, 
но мисля, че това е доста пресилена 
ситуация с цялата идея за джендър-
ството. всъщност, тя започва като 
идеология, за да не се пренебрегват 
хора, става въпрос за големите, кои-
то са с различни сексуални нагласи. 
тоест, по-лесно да се вземат на ра-
бота, защото имат проблеми, когато 
се разбере от собствениците и уп-
равители на фирми, че те са такива, 
отбягват да ги назначават. Цялата 
тази ситуация след това достигна до 
този момент, до който всъщност ние 
говорим и правим това интервю. За 
внасянето идеята за джендърство-
то, гейството, лесбийството и т.н., 
всички ситуации, свързани с различ-
ните сексуални интереси на хората, 
и стигнахме до малките деца на 7-8 
години. това е, бих казал, тотална 
глупост! нямам нищо против хората 
с различна сексуална насоченост. те 
са разбрали, че са такива, но предпо-
лагам, че са го осъзнали на много по-
зряла възраст и това ги кара в момен-
та да изискват своите права. но ме 
дразни начинът, по който го правят 
- с шумни паради, с показно поведе-
ние, не знам какво искат да покажат 
по този начин. нека всеки да има 
своята сексуална собственост, свои-
те интереси и предпочитания, но не 
бива да популяризираме идеята сред 
малките деца! 

n Какво означава да накараш 
едно дете на 7-8 години да разбере 
дали е мъж, жена и какви инте-
реси има? 

- да започнем от законите в дър-
жавата. те казват, че ако не достиг-
неш до определена възраст, в която 
е така нареченото пълнолетие, не 
можеш да имаш привилегии, по-
различни от тези, докато си малък. 
после, като станеш на 15-16 годи-
ни, когато вече си осъзнат, може да 
притежаваш лична карта, да караш 
шофьорски курсове, имаш право да 
се явяваш на различни изпити, но 

вече като по-голям, разбиращ чо-
век. каква сексуалност имат мал-
ките деца? Хората започват на 12 
години да се осъзнават горе-долу, 
това обаче не означава, че могат 
да се определят какви са. огромна 
грешка е да изискваме това от тях! 
ето например, в много от филмите 
предупреждават: не е препоръчи-
телно за деца до 12 или 14 години. 
Защо го пише това? И откъде накъ-
де ще пренебрегваме естествените 
закони на природата и ще създава-
ме култ към изкуствените закони? 
кои са повече - хората с обратни 
наклонности или тези с нормални 
наклонности? Имам чувството, че 
искат да се изкарат повече, откол-
кото са нормалните. нямам нищо 
против, но нека децата достигнат 
зряла сексуална възраст и най-до-
бре сами да решат какви са. това 
е огромна глупост. И ако решим 
да го поставим като задача в кул-
турата, в образованието, ще бъде 
огромна грешка. Задайте си прост 
въпрос: когато дойде време родите-
лите да започнат да запознават де-
цата си с естествения процес - как 
се създават децата, как се раждат, 
откъде идват, в ранните години го-
ворим още, че щъркелът ги носи и 
т.н. камо ли родителите да говорят 
за тези работи пред децата си, раз-
бирам, ако те са от другата каста - 
мъж с мъж или жена с жена и имат 
осиновено дете, на тях ще им бъде 
привилегия да го направят. детето, 
така или иначе, като израсте, ще 
разбере за какво става въпрос. но 
при нормалните семейства това е 
неестествено и това е лично моята 
идея. тя няма нито политическа, 
нито някаква друга насоченост. тя 
е изключително социално-индиви-
дуално, физиологично и умстве-
но насочена към подрастващите. 
И отделно - към учителите, които 
ще трябва да им го кажат и да ги 
обучават в това нещо. Бих апелирал 

от все сърце да не се случва това в 
България, нека децата станат поне 
на 15 години, когато започнат да 
се усещат по някакъв начин сексу-
ално, и тогава да бъдат поставени 
тези въпроси. много е важно за мен 
- да не Се парадИра С това! 
нямам нищо против всеки един от 
нас да бъде такъв, какъвто е, какъв-
то се осъзнава, че е.

n Няма майка и татко, само 
родител 1 и родител 2. Още ко-
гато се заговори за това безумие 
Виктор Орбан ясно и категорич-
но заяви: “Майката е жена, ба-
щата е мъж.” Край! И унгарски-
ят парламент прие поправка в 
конституцията, с която се дава 
по-строго определение на семей-
ството, а децата се възпитават 
въз основа на християнските цен-
ности. 

- ние насилствено искаме да 
променим естествения ред на съз-
нанието на тези млади хора. както 
виждаме, това се прави от медии-
те най-вече, интернет - както и за 
всички други важни неща. насила 
се опитваме да внедрим тия безу-
мия в съзнанието на децата ни. аз 
имам внучка на 7 години и няма да 
допусна, ако някой реши да й го-
вори такива работи в училище! За-
щото при оформянето на този тип 
съзнание при всички млади хора е 
важно те естествено да достигнат 
до това. мисля, че нашето образо-
вание и нашата култура са доста 
назад в момента и младите хора и 
децата ни имат много голяма нуж-
да от усъвършенстване на обра-
зованието, на учебните програми, 
на изискванията към тях. много 
малък процент от учениците ни са 
на ниво, на което трябва да бъдат. 
70-80%, като завършат средното 
си образование, не могат да пишат 
грамотно и да четат добре. в тази 
посока трябва да бъдат насочени 
усилията, за да израсте младото по-
коление с ценности по съвсем нор-
мален и достоен начин, а не още на 
7-8-годишна възраст да му се вме-
няват отвратителни идеи за смяна 
на пола.           

n Би могло и чрез изкуството 
да се възпитава, вместо да се по-
лагат амбиции в поредната про-
паганда... 

- Изкуството е много важно! 
през последните 4-5-6 години има 
някакво раздвижване към изкуство-
то. Хората разбраха, че икономика-
та е важна, но образованието, кул-
турата и изкуството са от голямо 
значение за изграждането на инте-
лекта на младия човек, за формира-
нето на съзнанието, на правилните 
неща, на правилната оценка за ра-
ботите в изкуството - кино, театър, 
музика, художествено изкуство... 
там тези специалисти трябва да по-
научат някои неща за историята на 
изкуствата, а не това, което в мо-
мента се налага. налага се основно 
рап музика, екшън филми, само с 
убийства... после се чудят защо де-
цата са настроени така агресивно?! 
те каквото виждат, това и правят.

n Занимавате ли се с музика 
сега? Имате 40 години творческа 
дейност... 

- да, имам малко повече - 43 
години. на 20 години реализирах 
първата си песен, сътворил съм над 
150 песни, записани за Българското 
радио за най-известните ни певци. 
не се занимавам вече активно с му-
зика, пиша, разбира се, но не така, 
както съм работил преди. Защо-
то ситуацията е съвсем различна. 
Сега имам намерение да участвам 
в един-два конкурса, написал съм 
три-четири нови песни.

Да не пренебрегваме 
естествените 
закони на природата

Как могат да се самоопределят 
малките деца? Огромна 
грешка е да го изискваме от тях!

“

Известният композитор ЖаН 
шеЙТаНОв се включва в Ини-

циативния комитет за провеж-

дането на референдум срещу 
влизането на джендър идеологи-

ята в българските училища. Той 
е поредното знаково име, което 
заявява категоричната си подкре-

па към инициативата на БСП в 
защита на децата и българското 
семейство. шейтанов е един 
от най-популярните естрадни 
изпълнители, родени в Бургас. Има 
над 40 години творческа дейност. 
Повече от 150 песни, реализирани 
в българско радио и слушани в 
радиоефира. С Тони Димитрова 
прави един от най-успешните ни 
музикални дуети, плод от който е 
хитът “Приливът на любовта”. 
Множество награди бележат 
творческия му път. 

СнимкаЛиченархив

По-добреусилиятабъдатнасочени
къмусъвършенстваненаобразователнатани
система,вместокъмотвратителни
идеи,казваизвестнияткомпозитор,
членнаинициативниякомитет
зареферендумасрещуджендър
идеологиятавбългарскитеучилища
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Перфидно лицемерие
Кактакапрезидент,премиеридепутатунас
иматпо-голямазаплатаотколегитесипосвета?

* Авторът е председател 
на УС на Асоциацията 

за борба против 
корупцията в България

твърде много е писано за 
корупцията на лицата, оперира-
щи с големи властови ресурси, 
включително при разпределе-
нието на значителни средства от 
държавния бюджет. Но страш-
ното, катастрофалното, трагич-
ното, циничното и, естествено, 
лицемерното в поведенческия 
стереотип на управляващото 
малцинство (спрямо общия 
брой на гражданите) в Бълга-
рия, е умелото узаконяване на 
приходи във вид на свръхнаду-
ти заплати, сравнени с добрите 
международни практики.

Възнаграждението на бъл-
гарския президент в момента е 
по-високо от това на полския 
държавен глава. и то при Бру-
тен вътрешен продукт на пол-
ша надминаващ над 15 пъти 
българския БВп, и с население 
над 38 млн. души - над 5 пъти 
повече от българското. също и 
БВп на глава от населението е 
повече от два пъти над българ-
ския показател. В полша съот-
ношението между годишното 
възнаграждение на държавния 
глава в размер на 70 хил. щат. 
долара и най-ниската годишна 
заплата там (9,4 хил. долара). е 
7,4 към 1.

още примери: в сърбия 
президентът получава 14,9 
хил. щат. дол. - това е 4,1 пъти 
повече от най-ниската заплата 
там. В саЩ съотношение-
то между годишното възна-
граждение на президента (400 
хил. щат. дол.) и най-ниската 
годишна заплата в държавна 
администрация (30,2 хил. щат. 
дол.) е 13,2 към 1.

Годишната заплата на прези-
дента на нашата северна съсед-
ка в размер на 61 296 щат. дола-
ра е с 28 704 щат. дол. по-ниска 
от тази на българския държавен 
глава, въпреки значително по-
големия БВп (676,9 млрд. щат. 
дол. за 2022 г.) и около три пъти 
по-многочисленото население 
на румъния (18 519 899 души).

А как е у нас?

В България съотношението 
между заплатата на президента 
в размер над 79 хил. щат. до-
лара годишно и минималната 
годишна заплата в държавния 
сектор (към 4300 щат. долара) 
достига 20 към 1. подобно е и 
съотношението на заплатата на 
министър-председателя.

Най-фрапиращият случай с 
държавни заплати в България е 
в държавната банка за развитие, 
където за шефовете достигаха 
60 хил. лв. месечно или към 390 
хил. щат. долара годишно.

по последните достъпни 
данни от 2014 г., управителят 
(гуверньорът) на БНБ е полу-
чил годишно възнаграждение, 
заедно с бонусите, в размер на 

201 хил. щат. долара. съща-
та година председателката на 
управителния съвет на феде-
ралния резерв в саЩ джанет 
Йелън (понастоящем минис-
тър на финансите) е получила 
годишна заплата 200 700 щат. 
долара, т. е. малко по-малко 
от българския си колега. и то 
при по положение, че управля-
ва трилиони (хиляди милиар-
ди) долари, за разлика от своя 
български колега, който има и 
по-малко задължения, защото 
работи под валутен борд. при-
ложим ли и мярката за покупа-
телна способност в съответните 
държави, разликата в заплатите 
става драстична.

Чл. 71 от българската кон-
ституция постановява: “Народ-
ните представители получават 
възнаграждение, чийто размер 
се определя от Народното съ-
брание”.

Нека направим 
сравнение 

какви са съответните възна-
граждения в другите законода-
телни събрания. Но не с абсо-
лютни суми на заплатите, а с 
възнаграждението за свършена 
по обем дейност, конкретно за 
управлението на държавния 
годишен бюджет. Например в 

саЩ. проектобюджетът там 
за тази бюджетна година е 5800 
млрд. долара.

обсъжданият бюджет на 
България за фискалната 2023 г. 
е:

1. приходи - 65,5 млрд. лв.
2. разходи - 77, 1 млрд. лв.
изчислено в щатски долари, 

българските парламентаристи 
управляват бюджет приблизи-
телно с приходи 35 млрд. дола-
ра и разходи 40 млрд. долара.

американският бюджет 
е към 150 пъти по-голям от 
българския. какво е обаче съ-
отношението на заплатите на 
американските законодатели и 
българските?

Заплатите на член на 
конгреса на саЩ варират 

от 174 000 дол. годишно за 
член на камарата на пред-
ставителите до 189 596 дол. 
годишно за сенатор.

месечната заплата на бъл-
гарски депутат към края на 2022 
г., на база 3 средни работни 
заплати, е 5600 лв. с допълни-
телни възнаграждения за пар-
ламентарни комисии, надбав-
ките за стаж, средната месечна 
заплата на български депутат 
достига до 100 000 лв. годишно. 
тоест, стига до над 50 хил. до-
лара годишно.

Нетните заплати в конгре-
са на саЩ, след като бъдат 
обложени с данъци, достигащи 
до 32%, се доближават повече 
до тези на български депутат, 
които се облагат с 10% плосък 
данък.

Но - в пъти е по-високо въз-
награждението на един българ-
ски депутат за управлението 
на единица финансов ресурс 
от държавния бюджет, спрямо 
възнаграждението на американ-
ски конгресмен.

На един член на конгреса на 
саЩ се пада отговорността за 
10-11 млрд. долара от годиш-
ния бюджет на саЩ, близо 100 
пъти повече отколкото се пада 
на българския депутат. а аме-
риканският законодател полу-
чава около 2-3 пъти по-голяма 

нетна заплата от българския.
сравненията не се отнасят 

само за депутатите и само за 
саЩ. 

Съществува 
статистическа 

методика, 

която позволява да бъде на-
правена сравнителна оценка на 
възнагражденията по високите 
държавни постове (държавен 
глава, министър-председател), в 
различните страни върху една и 
съща база. методиката може да 
бъде намерена в Wikipedia (List 
of salaries of heads of state and 
government). единият индика-
тор представлява възнагражде-
нието на държавния глава в ня-

каква валута, например щатски 
долари, отнесено към съвкуп-
ния брутен вътрешен продукт 
(БВп) на съответната страна.

Вторият индикатор е съот-
ношението между съответната 
заплата и БВп на глава от насе-
лението.

За България, в сравнение 
с другите европейски страни, 
тези показатели са от няколко 
до десетки пъти по-високи. За 
сравнение със саЩ, българ-
ските премиер и президент по-
лучават към 30 пъти по-високи 
заплати спрямо БВп.

Всеки може да пресмет-
не от споменатата статистика 
в Wikipedia (List of salaries of 
heads of state and goverment), 
колко пъти в България са на-
дути възнагражденията по 
висшите държавни постове за 
единица икономически резул-
тат.

Писмото ми до 
Президенството

Затова, на фона на мора-
лизаторската роля, която си е 
избрал “социалният” ни пре-
зидент, се опитах да повдигна 
пред него проблема за голяма-
та ножица на неравенството 
при заплащането у нас. очак-
вах радев да вземе отношение, 
така както често е свикнал да 

раздава оценки по други про-
блеми за държавата. 

На 27. 07. 2021 г., с вх. № 
22-00-60 по описа на канцела-
рията на президентството на 
република България, в качест-
вото си на председател на ус 
на асоциацията за борба про-
тив корупцията в България, по-
ставих този проблем пред или-
яна Йотова. отговорът беше 
мълчание като риба, въпреки, 
че й предложих да осъщест-
вим среща, за да дискутираме 
проблема, а и освен това беше 
й предоставено от моя страна 
екземпляр от монографията 
“тридесет и седмото буре с 
барут. контролът върху дър-
жавното управление”, именно 
с оглед на оптимизирането на 
дейността на президентската 
институция.

по съвсем друг начин - но 
само проформа - беше реаги-
рано от екипа на румен радев, 
след като адресирах лично до 
него писмо с вх. № 22-00-60/1/ 
от 11. 11. 2021 г. по описа на 
администрацията на президен-
та, относно скандалната ситу-
ация.

Невероятно, но факт! Вто-
рото изречение в отговора на 
администрацията на президен-
та, подписан от главния секре-
тар на президента димитър 
стоянов, дословно е: “Вярвам, 
че и в бъдеще Вашата добро-
съвестност ще е в основата на 
поетата от Вас инициатива да 
търсите справедливост за це-
лия български народ”. За по-
зицията на президента относно 
проблема - нито дума!

коментарът, както се казва 
е излишен, всеки може сам да 
си направи изводите. 

Всъщност писмото на ди-
митър стоянов, макар и фор-
мално да изразява една бла-
гословия на усилията ми като 
председателя на ус на асоциа-
цията за борба против коруп-
цията в България в търсене-
то на справедливост за целия 
български народ, предста-
влява една индулгенция за 
пасивността на румен радев 
по проблема и е изцяло едно 
перфидно лицемерие.

изскача и въпросът: ако 
само на представителите на 
гражданското общество се 
разчита за установяването 
на социална справедливост 
у нас, то за какво получават 
заплати г-н президентът и г-
жата вицепрезидент? 

проследим ли регулярни-
те фразеологични упражне-
ния на радев и Йотова, пълни 
с “патриотичен жар” и “май-
чина грижа” за установяване 
на социална справедливост у 
нас, от една страна, а от дру-
га, с напълно реалните техни 
скандално надути заплати и 
упоритостта, с която и два-
мата не реагират на този 
проблем, става кристално 
ясно, че президентската ин-
ституция е заета от хора, 
чието основно занимание е 
като илюзионисти да из-
пълняват фокуси, с цел да 
създават своя благоприятен 
публичен облик. Напълно 
изпразнен обаче от такова 
реално съдържание. Но с 
враждебен спрямо интереси-
те на мнозинството граждани 
морал. и лицемерие, от което 
боли.

  �
Славчо КЪНЧЕВ*

“Няма друго жизнено об-
щество освен това, което се 
оживява от неравенството 
и несправедливостта.”

пол клодел (1868-1955 г.) 
- френски дипломат,  

поет и драматург
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КристианВигенин:

Таван на цените, по-строг
контрол и борба със спекулата
Искамезадецатанидаеясно,чеимасамодвапола-мъжкииженски

“имаме три важни теми, 
които развиваме в кампани-
ята, и които ще бъдат наш 
приоритет в първите месеци 
на следващото управление”, 
заяви водачът на листите на 
“БСп за България” във Вели-
ко търново и Ямбол кристи-

ан Вигенин в ефира на БСтВ. 
“първият е свързан с доходи-
те и инфлацията. искаме да 
гарантираме, че обедняването 
ще спре и мерките, които се 
предприемат, няма да доведат 
до намаляване на доходите. 
точно обратното - доходите 

ще продължат да изпреварват 
инфлацията. Затова искаме 
налагане на таван на цените, 
по-строг контрол и борба със 
спекулата”, подчерта той.

Втората основна тема за 
БСп е мирът и прекратяването 
на войната в украйна. “В съ-
щото време България да не се 
въвлича в този конфликт, зато-
ва военната помощ за украйна 
трябва да бъде прекратена. 
конфликтът не може да наме-
ри военно решение. Страната 
ни трябва да използва своите 
възможности и да говори за 
мирни преговори”, заяви со-
циалистът и отбеляза, че вече 
има такива наченки.

третата тема е свързана 
със защитата на децата и се-
мейството във всички аспекти. 
“особено внимание обръщам 
на джендър идеологията и ре-
ферендума, който организи-
раме. Зад нас застанаха видни 
фигури в инициативния коми-
тет.  искаме нашите деца да 
не бъдат обърквани в училище 
с тези спорни идеологии, а да 
е ясно, че има само два пола 
- мъжки и женски. това не е 
дискриминация към хората с 
различна сексуална ориента-
ция, но трябва да има грани-
ци”, категоричен бе Вигенин.

За БСп е важна също 
подготовката за приемане на 
бюджет за 2023 г. “имаме 
подготвени редица законо-
проекти. Част от тях са: необ-
лагаем минимум в размер на 
линията на бедност. Втората 
година от майчинството да 
бъде обвързана с минималната 
работна заплата. Ще предло-
жим учениците до 8-и клас да 
получават еднократна помощ 
в началото на учебната годи-
на от 350 лева. имаме идея и 
да гарантираме безплатни ле-
карства за деца до 14 години”, 
посочи той и допълни, че при-
оритетни ще бъдат и законите 
по плана за възстановяване и 
устойчивост.

БСп подкрепя присъединя-
ването на България към евро-
зоната, но въпросът е кога да 
стане това. “Страната ни тряб-
ва да е готова. да влезе, когато 
членството ще даде стимул на 
икономиката и ще повиши до-
ходите, а не когато ще ги на-
мали. Според нас България в 
момента не е готова и не тряб-
ва да прибързва”, категоричен 
е Вигенин.

като водач на листата във 
Велико търново, Вигенин заяви: 
“Виждам амбиция да покажем 
добър резултат. листата ни тук 

е много добра - в нея има най-
много жени и те заемат водещи-
те места - няма друга такава лис-
та в Българи. като приоритет на 
следващото правителство трябва 
да бъде довършването на магис-
трала “Хемус”, така че да стигне 
до Велико търново. наша ини-
циатива е да бъде създаден фонд 
за развитието на малките населе-
ни места”, отбеляза той.

по думите му листата в 
Ямбол също е обновена, доста 
по-амбицирана, с повече мла-
ди хора и експерти. “За нас е 
важно да бъде изграден 4-лен-
тов път от Гкпп “лесово” до 
Ямбол. Също така възстановя-
ване на Жп линията Ямбол-
елхово и продължаването й 
до одрин. довършването на 
ямболската болница пък е моя 
лична кауза”, обясни Виге-
нин.

на финала социалистът 
заяви: “никога България не е 
имала толкова голяма нужда 
от социалистическа партия. 
нашата политика е за нама-
ляване на неравенствата и 
различията, което ще направи 
България европейска и едно 
по-добро място за живеене. 
Затова ни подкрепете с но-
мер 1 в бюлетината”, призова 
кристиан Вигенин.

“БСп в редовното правителство 
повиши доходите на българските 
граждани, актуализира пенсиите, 
увеличи детските надбавки и со-
циалната подкрепа за младите се-
мейства и за децата.” това заяви 
водачът на листата на “БСп за Бъл-
гария” в 24 мир - София Георги 
Свиленски в ефира на БтВ.

по време на предизборен дебат 
той обясни как може да бъде пре-
борена инфлацията: “трябва да се 
сложи таван на цената на основните 
стоки, както направиха редица евро-
пейски държави до момента. това е 
единствената работеща мярка, коя-
то може да бъде наложена веднага и 
ще даде ефект”, категоричен бе той. 
и допълни, че също така трябва да 
се възстановят селското стопанство, 
производството на зеленчуци и пло-
дове, както и животновъдството.

Свиленски даде пример със ситу-
ацията във Франция, испания, пор-
тугалия, Черна гора, Сърбия, Слова-
кия, Северна македония и турция, 
където има таван на цените и няма 
празни рафтове в магазините.

Социалистът посочи какво ще 
направи БСп за младите хора: “до 
26 години освобождаване от данък 

общ доход. предлагаме 600 лева 
при раждане на първо дете, 1200 
при второ, 1700 при трето. пред-
лагаме 350 лева помощ за всеки 
ученик. Всичко това е изчислено и 
обезпечено”. тези политики парти-
ята вече ги е предлагала и отново 
ще ги предложи в бюджета за 2023 
г. За пенсионерите БСп ще настоява 
за преизчисляване на пенсиите със 
средноосигурителен доход - 2021 г.

по темата за енергетиката Ге-
орги Свиленски заяви: “Ако преди 
6 години Борисов не беше спрял 
проекта АеЦ “Белене”, сега щяхме 
да имаме атомна електроцентрала 
и евтин ток. Българската държа-
ва трябва да си завърши проекта с 
двата български реактора, които са 
купени и ги имаме. остава да бъ-
дат платени 6 млрд. и ще стане за 6 
години”, обясни той и допълни, че 
двата нови реактора, които пред-
ложиха от ГерБ, ще станат след 30 
години и ще струват 30 млрд. лева.

по думите му друга голяма тема, 
която притеснява българските 
граждани, е войната и опасността 
България да бъде въвлечена в нея. 
“това може да стане, като даваме 
военна помощ и не дай си боже - 

военнослужещи”. Социа-
листът посочи какво трябва 
да се направи - преговори, 
мирно решение на конфли-
кта и прекратяване на 
войната. “това, 
което предла-
га китайският 
план с 12 мер-
ки, който се 
п о д к р е п я 
вече от 
макрон и 
от германския канцлер. С решение-
то си еС да изпрати 1 млн. патрона, 
няма да постигнат мир”, категори-
чен бе Свиленски.

“ГерБ и пп-дБ са едно и също. 
те искат 3% дефицит, не искат по-
вишаване на доходите, на пенсиите, 
не искат таван на цените. Алтерна-
тивата на това е БСп - ние казваме 
таван на цените, повишаване на до-
ходите”, посочи социалистът.

БСп показа в последните парла-
менти, че може да говори, че е най-
диалогичната партия. “Затова сме 
търсени от всички политически сили 
- защото изслушваме, даваме пред-
ложения, даваме решения. когато 
БСп участва в управлението, има и 

ръст на доходите, и на пенсиите, и 
социална политика - такава, каква-
то искат българските граждани”, 
посочи Свиленски. кого биха под-
крепили след изборите, ще стане 
ясно от вътрешнопартийно допит-
ване до всички членове на парти-
ята.

на финала Георги Свиленски се 
обърна към българските граждани: 
“Ако искате България да не бъде 
въвлечена във война, инфлацията да 
бъде овладяна, чрез таван на цените. 
Ако искате да бъде запазено българ-
ското семейство и да не бъде въве-
дена джендър идеологията в българ-
ското образование, гласувайте за 
“БСп за България” с номер 1”. 

георгисВиленсКи:

Отново ще предложим политики
за вдигане на доходите
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накратко

Седмица на здравните 
документални  
и научнопопулярни  
филми в НМЗХ

Седмицата на здравните докумен-
тални и научнопопулярни филми ще се 
състои от 1 до 5 април от 18 ч. в На-
ционалния музей “Земята и хората”. 
Непосредствено преди прожекцията 
филмите и здравословните проблеми 
ще бъдат представени в дискусия с 
публиката от авторите - сценариста 
проф. Златимир Коларов и режисьор-
ката Валентина Фиданова-Коларова. 
Вход - с билети на музея, които се ку-
пуват от 17 до 18 ч. - до запълване на 
капацитета на залата.

Кукленият театър  
в Стара Загора организира 
Международен 
архитектурен конкурс

Провеждането на международен 
архитектурен конкурс за създаване 
на Център за експериментално кук-
лено изкуство в Стара Загора обсъ-
диха на среща в Министерството на 
културата директорът на Кукления 
театър Дарин Петков и заместник- 
министърът Марина Василева. В 
екипа на организаторите на конкур-
са са още архитектът Явор Панев и 
юристката Цвета Йоцова. В разго-
вора бяха обсъдени възможностите 
за подкрепа от страна на МК, научи 
ДУМА от Велизара Цонева. “Основ-
ната цел на срещата е да получим 
от Министерството на културата 
съгласуване за това, което искаме 
да направим, като Държавен куклен 
театър. Ако проектът бъде осъ-
ществен, Центърът ще се превърне 
в духовно средище за целия град. На 
10 април ще обявим официално про-
екта, а на 27 юли ще бъдат обявени 
резултатите”, разясни идеята Дарин 
Петков. Организаторите на конкурса 
декларираха, че той ще бъде проведен 
по възможно най-прозрачния начин, 
участниците ще бъдат анонимни, а 
журито ще бъде официално обявено. 
От ДКТ в Стара Загора възнамеря-
ват да поканят за участие в конкурса 
архитекти от цял свят, които да се 
включат в създаването на Център за 
експериментално куклено изкуство.

руският културно-ин-
формационен център в 
София бе домакин на за-
ключителния етап от иг-
натиевската интелектуална 
игра-викторина, част от 
националната програма, 
посветена на 145-годишни-
ната от руско-турската ос-
вободителна война (1877-
1878 г.) и възраждането на 
българската държавност.

Заключителният етап 
събра на интелектуална 
битка знаещите българска-
та история три отбора, дос-
тигнали националния кръг. 
победител стана тимът на 
Су "максим Горки" от Ста-
ра Загора, следван от из-
браниците на Второ средно 
училище "проф. н. мари-
нов" в търговище. на трета 
позиция завършиха пред-
ставителите на 19 Су "елин 
пелин" в София, откъдето е 
и носителят на специалната 
награда "млад дипломат" 
пламен Балчев. 

Гости на проявата бяха 
елеонора митрофанова - 
посланик на русия, Станка 
Шопова - председател на 
Фондация "устойчиво раз-
витие за България", Янка 
такева - председател на 

Синдиката на българските 
учители, красимир премя-
нов - председател на Съюза 
на тракийските дружества 
в България, Боян Бойчев 
- член на уС на Съюза 
на българските писатели, 
представители на множе-
ство обществени и твор-
чески организации, учени, 
историци и др.

участниците бяха поз-
дравени с богата културна 
програма от възпитаниците 
на 144 Су "народни буди-
тели" и на националния 
дворец на децата - солист-
ки от балет "алегрета" и 
дЮФа "изворче", водени 
от своя ръководител краси-
мир петров.

За цялостна разработка 
на една от темите в група 
VII-IX клас победители са: 
1. димитър Сълин - 133 Су 
"а. С. пушкин", София; 2. 
пламен тодоров - 19 Су 
"елин пелин", София; ма-
риян минков - 15 Су "адам 
мицкевич", София; 3. Стела 
маркова - 19 Су "елин пе-
лин", София; емма ангело-
ва - 128 Су "алб. айнщайн", 
София; Ванеса младенова - 
Су "н. катранов", Свищов; 
Василена мачева - Су "н. 

катранов", Свищов; атанас 
Желязков - оу с. Брестник, 
пловдивска обл. В група  
X-XII клас спечелиха: 1. 
иван попов - 133 Су "а. 
С. пушкин", София; таня 
ковачева - Су "м. Горки", 
Стара Загора; 2. Гергана Же-
лева - Су "м. Горки", Стара 
Загора; 3. калоян маргоев-
ски - 19 Су "елин пелин", 
София; атче алиева - пГСС 
"Св. Георги победоносец", 
Суворово; пламен Балчев 
- 19 Су "елин пелин", Со-
фия (специална награда за 
изразена лична позиция по 
темата). Във втория раздел 

- кратки отговори на въпро-
си от викторината, в група  
VII-IX клас класирането в 
призовите тройки е: 1. Сте-
ла Стилянова - оу "ран 
Босилек", Габрово; 2. петя 
Георгиева - оу "В. левски", 
с. торос, ловешка обл.; 3. 
атакан ахмедов - 39 Су "п. 
динеков", София. В групата 
X-XII клас призьори са: 1. ка-
рина Спасова - 2 Су "проф. 
н. маринов", търговище; 2. 
наталия колешанова - 2 Су 
"проф. н. маринов", търго-
вище; 3. елица димитрова - 
Суеи "Св. константин-ки-
рил Философ", русе. 

“Забраненото Шоу на рачков” ще бъде отново на турне 
през 2023 г. пет града в страната ще посрещнат димитър 
рачков, научи дума от татяна павлова, артвент. пред-
ставленията са на 27 август в летния театър в Бургас, на  
28 август в летния театър във Варна, на 16 септември в лет-

ния театър в пловдив, на 17 септември в летния театър в 
Стара Загора, на 5 октомври в зала 1 на ндк в София.

на живо димитър рачков ще отвори всяко чекмедже в 
“кухнята” на телевизията и ще извади от него всяка подроб-
ност от живота “зад камера”. публиката ще разбере как се 
правят новините, лъжат ли рекламите, какво работи проду-
центът, свършват ли някога сапунените сериали... и всичко 
това - подправено с неповторимото му чувство за хумор. 
това е и първото телевизионно шоу, извън рамките на мал-
кия екран, което разкрива смешната страна на продукциите, 
водещи вечна борба за рейтинг.

миналата година “Забраненото Шоу на рачков” пред-
ложи забавление за цялото семейство за хиляди зрители на 
живо в страната, стигна и до лондон. екипът и тази година 
е подготвил интересни и вълнуващи гости, както и много 
изненади за публиката.

националният етнограф-
ски музей кани всички деца 
на възраст на и над 7 години 
да се включат в традицион-
ните работилници за писани 
великденски яйца. С фокус 
върху обредните практики 
около празника, в работил-
ниците ще бъдат изработ-
вани шарени яйца с восък 

и писалки. Заниманията 
ще се проведат между 3 и 
12 април (включително) от 
10 до 16 ч. материалите за 
изписване са осигурени от 
екипа на музея. Записване-
то, за индивидуални посе-
щения и ученически групи, 
е задължително. можете да 
заявите желан от вас ден и 

час в работно време на теле-
фон 0879807947, съобщават 
организаторите. местата за 
всеки урок са ограничени, 
поради необходимостта да 
бъде предоставено достатъч-
но пространство, оборудване 
и внимание на всеки посети-
тел. Цената на едно посеще-
ние на дете е 8 лв.

Ученици показаха знания 
за Руско-турската 
освободителна война

СнимкаФондация„УСтойчиворазвитиезаБългария”

Работилници за писани великденски яйца  
в Националния етнографски музей

Снимканем

„Забраненото ШОУ на Рачков“ отново на турне
СнимкадктСтаразагора

заключителниятетапотигнатиевскатаигра-
викторинасъбранаинтелектуалнабиткатриотбора



губивреме 13
2023

понеделник
27 март

отговоринакръстословицата

отброй58

- Единственото 
общо между Меси  

и бат’ Бойко е,  
че и двамата  
имат имоти  
в Барселона...

воДоравно:
Зидари. Исландка. Риванол. Апарат. Гора-

нов /Орлин/.Ягорида.Генов /Антон/.Ол. “Елка”.
Емайлиране.Ет.Аба.Удоволствие.Ост/Херман/.
Работа.Зрение.Стимул.“Рене”.“А.П.С.”.Проба.
Етамин.Изби.Бис.Нике.“Орера”.Мач.Нат/Ма-
ри-Жозе/.Мас.Ли.Беднотии.Симид.ИКАО.Или.
Пола.Жили.С.В.Еф.Илич/Мирослав/.Три.Диги.
Дача.Анев/Анани/.Гробар.Реотани.Врата.Ин-
касатор.Идилия.Америка.

отвЕсно:
Мироглед.Таз.Асо.Игри.Директори.Боси-

леград.Хавана.Вампир.Мафиоти.“Рано”.Кобур.
Ели. Бал. Синове. Лолобриджида /Джина/. Ов.
Мост. Биа /Джовани/. Илария. Нил. “ТА”. Тарас
/”СемействотонаТарас”/.Билич/Славен/.“Йов”.
Мекичарка. Глагол. Изненада. ЕАМ. “Аполи”.
Еретичност.Осе.Инар/Гюстав/.“Ра”.Ак.Вратар.
Дри /Джоан/.Абонаменти.Инати.Акад.Насипи.
Аили.Енок.Аташе.Теснотии.Авира.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

св.мъченицаМатронабила
убита,защотонесеотреклаот
християнскатасивяра

Св. Матрона, като момиче-
сираче,биласлугинявСолун,в
къщатанаединевреин.Жената
натояевреинпостояннохулела
Матрона заради нейната вяра
в Христа и я принуждавала да
се отрече от Него и да отиде
в синагогата. Но кротката Ма-
трона вярно служела на своята
господарка, без да й възразява
нахулите,итайносемолелана
ХристаБога.

Един ден еврейката узна-
ла,чеМатронаскришомотнея
отишла в църква и ядосана я
запитала защо не е отишла в
синагогата. Матрона кротко й
отговорила:“ЗащотоживиятБог
е в християнската Църква, а от
еврейската синагога Той е от-
стъпил.”

Побеснялаоттоясмелотго-
вор,еврейкатажестокоябилаи
затворила в една мрачна стая,
като при това я и вързала. На

другия ден тя намерила девой-
ката развързана чрез Божията
сила.Матронанаколенесемо-
лела Богу. Господарката повто-
рила няколко дни това наказа-
ние,докатонай-послечрезглад
и побой тя уморила девойката.
Тогава еврейката взела тялото
насветатамъченицаиотгорния
етаж на къщата си го хвърлила
наулицата.

Християнитевзелитялотона
мъченицатаисчестгопогреба-
ли. А злата еврейка скоро по-
лучила заслуженото: от същото
мястонакъщата,откъдетохвър-
лила тялото на св. Матрона, тя
падналанакамънитенаулицата
исеубила.

Всинаксариянамъченицата
МатронаСолунска,частотКон-
стантинополскиясинаксарий,се
казва, че Александър, първият
епископ на Солун след Меди-
оланския едикт от 313 г., сло-
жилкрайнагоненията,пренася
мощите й в града и построява
църква,посветенананея.Няма
информация за точното разпо-

ложениенатозихрам,нотойе
споменат в VII век в “Чудесата
на Свети Димитър” (13-о чудо).
Освен църквата в Солун, извън
стените на града е имало ма-
настир, посветен на Света Ма-
трона, изгорен при славянската
атакав618г.ипо-късновъзста-
новен. Около 992 г. мощите са
натоварени на кораб за Марси-
лия,ноприбурякорабътпопада
вБарселона.
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Любимо занимание или 
среща с приятел днес ще 
ви се отразят чудесно. 
Отделете малко време 
за отдих.

Може да поставите ус-
пешно начало на новата 
седмица. При добра ор-
ганизация, ще се справи-
те с всичко.

Общуването с половин-
ката ви ще е много за-
душевно и ще ви донесе 
приятни емоции. 

Не се поддавайте на не-
гативни мисли и колеба-
ния - гледайте напред и 
вярвайте повече в себе 
си.

Днес бъдете по-внима-
телни към околните и не 
си го изкарвайте на тях, 
ако се чувствате изнер-
вени. 

Не стигайте до крайно-
сти и не се опитвайте 
на всяка цена да убеж-
давате другите в право-
тата си.

Оставете хората око-
ло вас да бъдат себе си, 
позволете им да имат 
мнение, различно от ва-
шето.

Финансовите ви дела ще 
тръгнат много добре, 
обмислете сериозна ин-
вестиция, шансът е на 
ваша страна.

Погрижете се за здра-
вето си, направете не-
обходимите изследвания 
и медицински консулта-
ции.

Спокойствието и добро-
то ви настроение ще се 
предават на околните и 
те ще търсят вашата 
компания.

Укротете емоциите 
днес, по-добре да пре-
глътнете някоя дума, 
отколкото да си създа-
дете тревоги.

Днес ще сте по-емоцио-
нални от обичайното и 
трудно ще отстъпите 
от това, което смята-
те за правилно.

Църкватапочитана27мартсв.мчцаМатронасолунска

честито!

роден на 26 март 1933 г. в гр. омур-
таг. израснал в гр. котел.

Завършил държавния университет в 
Баку, специалност „история“.

работил е като завеждащ сек-
тор „малцинствена младеж“ в Цк на 
дкмс, заместник програмен редактор 
в Бнт и главен редактор на в. „нова 
светлина“. избиран е за член на Цк на 
Бкп. Заслужил деятел на културата. 
доктор по история.

извървява труден, но богат трудов път. Започва като 
работник и стига до избирането му за депутат в три 

парламента на нрБ.
всичко това постига благодарение на ценните му 

човешки добродетели – скромност, трудолюбие, чест-
ност, диалогичност и отговорност.

и днес, когато чества достолепната и достойна 90-го-
дишнина, остава верен на социалистическата идея и един-
ството и сигурността на българската нация.

        
на многая лета, камене!

                                       
РС на БСП – Красна поляна

Политически клуб „Единство“
Приятели, другари, колеги и земляци

камен калИнов 
на 90 години

05.55 Денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 “Омагьосаният замък” -

детскитвфилм
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
14.45 “Принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “Да живеят рицарите” - тв

филм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Парламентарни избори

2023:Диспути
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 СтудиоФутбол
21.45 УЕФА Европейски квали-

фикации: Унгария - Бъл-
гария пряко предаване от
Будапеща

00.10 Зала на славата: Пламен
Марков

00.25 100%будни/п/
02.00 Култура.БГ/п/
03.00 Малкиистории/п/
03.10 Бразди/п/
03.40 “Да живеят рицарите” - тв

филм/п/
04.10 Посветаиунас/пот20.00

ч./
04.40 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

00.05 Цветен следобед с Елена
Пенчукова(п)

01.30Музикалнопредаване
02.20 Шевица с ивайло Шопски

(п)
03.15 Контра със Страхил Анге-

лов(п)
04.15Хубаваси,татковино
05.20 Цветен следобед с Елена

Пенчукова(п)
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.05 Дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев(п)
09.00 Шевица с ивайло Шопски

(п)
10.00ТВпазар
10.15 лява политика с Алексан-

дърСимов(п)
11.15ТВпазар
11.30Музикаленантракт
12.00Хубаваси,татковино
12.30ТВпазар
12.45 Студио икономика с Нора

Стоичкова(п)
13.45Музика/Докфилм
14.00НашиятследобедсБСТВс

ЕленаПенчукова
15:00ТВпазар
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16:25ТВпазар
16.30 Думата е ваша - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.00Документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.15Актуалноотденя
20.00 Контра със Страхил Анге-

лов
21.00Предизборностудио(п)
22.00ТВпазар
22.15Новини-централнаемисия

(п)
22.45Актуалноотденя(п)
23.20 Контра със Страхил Анге-

лов(п)

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“Опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00“Survivor7”-приключенско
риалити,с.7

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.71
00.20“Катонакино”-предаване

закино
00.30 “Столичанивповече” -се-

риал,с.6еп.7
01.20“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.127
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “Остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17:00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18:00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell`s Kitchen България”

(нов сезон) - риалити, се-

зон5

23.00НовинитенаNOVA

23.30 “Специален отряд” - сери-

ал,сезон1

00.30 “Черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон7

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “Ямата”-сериенфилм

03.40 “Останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/
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антон недялков отпадна и 
за евроквалификацията с Ун-
гария. мачът е днес от 21,45 
ч. на “пушкаш арена” в Бу-
дапеща и ще бъде излъчен по 
Бнт 1 и Бнт 3.

капитанът на лудогорец 
има травма в петата, заради коя-
то пропусна и първия мач на на-
шите - загубата от Черна гора с 
0:1. Въпреки контузията недял-
ков остана по свое желание в 
лагера, като надеждите бяха, че 
може да е на линия за срещата 
с “маджарите”. опитният играч 
обаче ще се нуждае от повече 
време за възстановяване. Бекът 
въобще не се качи в самолета. 

Борислав михайлов поведе 
делегацията на България към 
Унгария. президентът на БФс 
пристигна първи на летището 
във Варна. след него се появи-
ха вицето му емил костадинов 
и членовете на управата Йордан 
лечков, михаил касабов и Ве-
селин Балевски.

никой от играчите и тре-
ньорския щаб не пожела да 
говори пред медиите. Футбо-
листите имали забрана. само 
лечков обяви в типичния си 
стил, че в Будапеща “ще го-
ним дивото”.

“не започнахме добре. мом-
четата бяха доста притеснени и 
сковани, напрежението се оказа 
фактор. по-опитните футболи-

глЕдаЙтЕ

Футбол
по БНТ 1
21.45 унгария - българия
по Диема спорТ
21.45 Нидерландия - Гибралтар
по Диема спорТ 2
21.45 Черна гора - Сърбия
по Диема спорТ 3
19.00 Гърция - литва
21.45 Ейре - Франция
23.40 “Европейски 
квалификации” (обзор)
по Нова спорТ
21.45 Полша - Албания
по макс спорТ 4
22.00 Малага - леганес
по макс спорТ 1
тЕНиС
18.00 “Мастърс” в Маями

рЕзултати

Евроквалификации
I кръг
Група G: България - Черна гора 

0:1 кърстович (70); Сърбия - Литва 
2:0 1:0 тадич (16) 2:0 Влахович (53). 
1. Сърбия 3 т. 2. Черна гора 3 3. Ун-
гария 0 4. България 0 5. литва 0. III 

кръг: днес, 21.45: Унгария - България; 
Черна гора - сърбия.

Контроли
спортист св - Цска 1:1; партизан 

Белград - Цска 1948 0:2; локо сф - 
Цска 1948-2 2:2; пирин - Витоша Б 
3:1; арда - крумовград 3:0; септември 
сф - струмска слава 1:0; спартак Вн - 
добруджа 4:1; Хебър - миньор пк 3:0; 
Янтра - спартак пл 0:0; арда - кру-
мовград 3:0; Берое - марица пд 3:1; 
етър - дунав 3:2. Снощи: раднички 
ниш - славия.

националният отбор е на прав път, 
а младен кръстаич трябва да получи 
необходимото време да работи. това 
каза техническият директор на БФс 
Георги иванов след домакинското по-
ражение от Черна гора с 0:1 в разград 
на старта на евроквалификациите. 
според Гонзо подмладяването на тима 
е подходящ метод да бъдат постигна-
ти положителни резултати. Загубата 
не бива да сваля доверието към кръс-
таич, убеден е иванов.

“няма напрежение към кръстаич. 
Знаем, че когато нещо почва да се из-
гражда, това е труден процес и няма 
как да стане за месец или два. Знаем, 
че пътят е труден, има много тръни 
по него, но знаем къде е бъдещето. не 

можем да очакваме от тези млади фут-
болисти без опит да побеждават всеки 
мач”, заяви Гонзо пред Бнт в разград. 
“липсата на свежи идеи пречи на раз-
витието на футбола ни. стоим на едно 
място и вървим назад. дълги години 
това е правено. не са поемани рискове 
и може би за това сме в тази ситуация.

Големият проблем е, че прекалено 
много чужденци играят в българското 
първенство, не се дава възможност на 
младите играчи да изпъкват и да се раз-
виват. Школите не работят по най-до-
брия начин, за да изкарват футболисти. 
от лидера в класирането Цска няма 
нито един футболист в националния 
отбор... там от 11 човека 10 са чужде-
нци”, допълни иванов.

Защитникът Жереми петрис постави 
левски и възможността да се развива под 
ръководството на специалист като мъри 
стоилов пред възможността да се изяви 
като национал на мартиника. десният бек 
започна подготовка със съотборниците си 
на “Герена” за мача с локо сф. родени-
ят във Франция футболист е ухажван от 
мартиника, откъдето са родителите му. 
той беше нужен на островната държава 
за битката с коста рика, но играчът пре-
цени, че не си струва да пътува толкова за 
един мач, чийто резултат няма да е реша-
ващ за положението на отбора в лигата 
на нациите на конкакаФ.

Левскар избра 
Мъри пред 
националния отбор

Гонзо защити Кръстаич 
и нападна ЦСКА

СнимкаБТа

Вратарят на българия Даниел Наумов за пореден път 
спасява вратата си при загубата от Черна гора

Недялков аут и за Унгария
Пакщегонимдивото,признаЙорданЛечков

сти извлякоха максималното и 
спечелиха мача. Унгария е мно-
го добър отбор. както и друг 
път съм казвал - изпускаме пи-
томното и гоним дивото. дано 
се представят добре, всичко 
зависи от футболистите. пред-
ният мач мина, идва следващи-
ят. За мен Унгария е фаворит в 
групата. не съм гледал сърбия 
и не си позволявам да давам 
оценка”, каза лечков.

срещу Черна гора “лъво-
вете” на младен кръстаич 
бяха надиграни в разград. то-
чен бе само никола кръсто-
вич (70). Вратарят ни даниел 
наумов спаси доста положе-
ния. това е първа загуба за 
нашите под ръководството на 
сръбския спец.

“Видях патриотизъм. моите 
футболисти искаха победата. 
Черна гора се бореше и чакаше 
нашите грешки в средата на те-
рена. трябва да отидем с високо 
вдигната глава в Унгария. сър-
бия е фаворит в нашата група, 
но все още имаме възможности. 
Черна гора победи заслужено, 
но играчите показаха желание”, 
обяви треньорът на България.

В разград той заложи на 
състав, чиято средна възраст 
беше 23,4 години. 

“Всяко ново начало е труд-
но, но отказването не е вариант. 
Горе главите”, обявиха от БФс.
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Светлана каменова спечели брон-
зов медал на Световното първенство за 
жени в ню делхи, съобщиха от федера-
цията. След преразглеждане на резул-
татите в категория до 57 кг българката 
е класирана трета и така европейската 
вицешампионка за 2022 г. спечели све-
товен бронз за втори път след 2012 г.

каменова се качи на почетната 
стълбичка, след като Бордът на дирек-
торите и международните съдии декла-
сираха лин Ю-тин (тайпе), победила с 
3:2 гласа националката ни на 1/4-фина-
ла. от апелативната комисия на иБа 
стигнаха до единодушно решение да 
анулират резултатите на азиатката за-
ради поредица неправомерни действия 
на ринга.

След мача и треньорският щаб на 
националния тим, начело с Борислав 
Георгиев, внесе официално оплаква-
не от умишлено нечистите действия 
на лин по време на боя с каменова. 
азиатката е двукратна световна шам-
пионка.

на крачка от отличията остана три-
кратната еврошампионка Севда асе-
нова (48) след загуба от Ясмин мутаки 
(мароко). Златислава Чуканова (50) 
загуби във II кръг от ингрит Валенсия 
(кол). Венелина поптолева (52) при-
ключи още на старта с 2:3 гласа (30:27, 
28:29, 30:27, 27:30, 28:29) от тхи нгок 
тран нгуен (Виет) в равностоен мач. 
аслъхан мехмедова (60) също отпад-
на на старта след загуба с 0:5 съдийски 
гласа от ала ивашкевич (Блрс).

единствената ни световна шампи-

онка в бокса Станимира петрова бе 
оперирана по спешност в ню делхи от 
камъни в бъбреците в навечерието на 

шампионата, бойкотиран от 20 държа-
ви заради руския президент на светов-
ната федерация Умар кремльов.

 

 

 

 

 

Весела Димитрова може да 
направи промени в състава на 
ансамбъла за Световната купа в 
София. Треньорът на грациите 
обмисля ротации, за да подобри 
представянето на световните 
шампионки. Това разкри вице-

президентът на федерацията 
по художествена гимнастика 
Мария Петрова. 
“Когато не е доволна от нещо, 
тя променя веднага. Може би ще 
замени едно от момичетата, все 
още не знам с коя”, сподели пред 
БНТ трикратната световна 
шампионка. 
Турнирът в “Арена София” ще 
се проведе от петък до неделя, 
като България ще бъде предста-

вена още от Стилияна Николова 
и Ева Брезалиева. Лидерката 
в индивидуалната дисциплина 
Боряна Калейн получи почивка 
заради преумора. 
“Радвам се, че от 10 години 
работим заедно с Илиана Раева, 
която успя да ни поведе след себе 
си, наистина е огромно напре-

жение и голям труд. Изпълнихме 
90% от програмата на мина-

лото Световно. Имаме по една 
квота в ансамблите и в индиви-

дуалното. Имаме абсолютните 
шансове да влезем сред първите 
16 на Световното във Валенсия и 
вярвам, че България ще успее да 
вземе две индивидуални квоти за 
Олимпиадата”, заяви още съпру-

гата на Боби Михайлов.

ЦСка и Спортист за-
вършиха 1:1 в контролна 
среща на Градския стади-
он в Своге. павлин Чи-
ликов (62) даде аванс на 
домакините с прекрасен 
удар с глава. 22-годиш-
ният нападател е син на 
бившия национал Георги 
Чиликов. 15 минути пре-
ди края маурисио Гарсес 
изравни. Гостите удариха 
и гредата след удар на да-
уда Бамба.

първото полувреме 
Стефано кунчев отрази 
удари на Бисмарк Чарлс 
и Жеферсон телес и 
не позволи на лидера в 
първа лига да поведе в 

резултата.
на почивката тре-

ньорът на ЦСка Саша 
илич пусна в игра Юрген 
матай и амос Юга. Браян 
морено отбеляза гол за 
“армейците”, но попаде-
нието бе отменено пора-
ди засада. после павлин 
Чиликов засече балонно 
центриране в наказателно-
то поле и с изстрел с глава 
в левия ъгъл на вратата се 
разписа за 1:0. В 75-ата 
минута менно кох цен-
тира отляво и намери ма-
урисио Гарсес в наказател-
ното поле, който овладя на 
гърди и с изстрел от възду-
ха направи 1:1.

даниел иванов-аоияма завърши със 
загуба участието си на турнира по сумо 
в осака. В последния кръг българинът, 
който е с ранг “маегашира-9”, бе повален 
на дохиото с техниката “хикиотоши” от 
монголския “маегашира-17” миторю.

така сумистът от елхово приключи с 
пасив - 6 победи и 9 поражения, и общо в 
кариерата си в елитната дивизия “маку-
учи” има 485 успеха и 495 загуби. първа 
купа на императора заслужи друг монго-
лец - 26-годишният “секиваке” кирибая-
ма, с актив 12 победи и 3 загуби.

Снимкаcska.bg

Тобиас Хайнц пази топката между трима от Спортист при 1:1 на ЦСКА в Своге

Спортист Св спъна 
ЦСКА в контрола

Каменова получи 
световен бронз
апелативнатакомисиядисквалифицирабоксьоркаотТайпе

СнимкаБФБокС

Светлана Каменова позира с бронзовото отличие и с треньорите на 
националния отбор Борислав Георгиев и Роман Цветков (вдясно)

Франческо Баная (ду-
кати) спечели Гран при на 
португалия, с която запо-
чна сезонът в мото Гп. 
Световният шампион бе 
безапелационен на писта-
та “портимао”.

италианецът стартира 
втори, но след типичния 
хаос в първите завои се 
озова на третата позиция, 
зад местния любимец ми-
гел оливейра (априлия) и 
Хорхе мартин (исп, ду-
кати). 

още във втория тур 
обаче Баная се справи с 
двамата, за да поведе в със-
тезанието. След което не 
погледна назад и спечели 

с 0,687 сек. пред маверик 
Винялес (исп, априля). 

последен на подиума 
се качи марко Бедзеки 
(ит, дукати), който бе по-
бавен с 2,726 сек.

най-много се издъни 
легендата марк маркес 
(исп, Хонда), който пре-
дизвика катастрофа в тре-
тата обиколка. Заради нея 
отпадна оливейра, а мар-
тин се озова в дъното на 
колоната. 

Четвърти финишира 
Йоан Зарко (Фр, дукати), 
пред алекс маркес (исп, 
дукати) и др. Следващото 
състезание е в аржентина 
в неделя.

Готвят промени 
в ансамбъла

Аоияма 
приключи 
с 9-а загуба  
в Осака

Франческо Баная откри сезона с победа


